
I poslední dva měsíce byly ukázkou vstříc-
nosti a pomoci řady občanů, firem a orga-

nizací při zlepšování kvality života občanů 
i při podpoře různých akcí a aktivit spolků 
i obce. 
A každému, který jakýmkoliv způsobem 
podal pomocnou ruku, patří naše uznání 
a poděkování. Obec Bolatice děkuje: 

a) spoluobčanům:
- za úklid veřejných prostranství (zame-
tání cest a chodníků, odstraňování plevele 
z chodníků a cest); 
- za péči o veřejnou zeleň a výsadbu zeleně 
na obecních pozemcích; 
- za hlášení poruch na obecním majetku 
(poruchy na veřejném osvětlení, na vodovo-
dech, kanalizacích, místních komunikacích); 
- všem, kteří pomáhali a pomáhají při 
opravě fresek v kostele; 
- za účast na akcích spolků a obce; 
- za finanční příspěvky na akcích na zlep-
šení kvality života našich handicapovaných 
občanů; 

do fondu knihovny;
- Mgr. Marcele Nevoralové - za darování 
knih do fondu knihovny;
- sl. Sofii Jandorové a sl. Tereze Martin-
cové - za výpomoc v knihovně;
- p. Norbertu Cordesovi z Německa - za daro-
vání nemalé finanční částky (50 000 Kč) 
na pomoc handicapovaným občanům obce 
a na pomůcky pro děti a žáky ZŠ a MŠ Bolatice;
b) spolkům a organizacím:
- Klubu seniorů - za pěvecké vystoupení 
na soutěži Tří generací konané v rámci Dne 
dětí, za výbornou reprezentaci klubu i obce 
na setkání seniorů z Hlučínska, za propagaci 
tradic a zvyků na Hlučínsku; 
- ZŠ a MŠ Bolatice - za spolupráci při 
organizaci soutěže Tří generací konané 
v rámci Dne dětí, za výbornou reprezentaci 
školy a obce v televizní soutěži Bludiště, 
za vystoupení tanečního kroužku dětí 1. - 3. 
tříd na akci Kácení máje; 
- SDH Bolatice - za uspořádání hasičské 
soutěže pro děti, za spolupráci s obcí při 
organizaci Kácení máje; 

- občanům z Borové - za výbornou repre-
zentaci obce na Borovských hrách v Borové 
u Poličky (1. místo)
- paní Gabriele Bočkové a Janě Bočkové 
- za přípravu snídaní pro hosty z družební 
návštěvy z německého Linum;
- panu Herbertu Dudovi - za ukázku leteckého 
modelářství na akci Mamo, tato, idem NA TO;
- p. Dominiku Theuerovi - za spolupráci při 
akci Kácení máje, za průvodcovské služby 
na skanzenu; 
- p. Romanu Kramářovi - za spolupráci při 
akci Kácení máje; 
- p. Alfrédu Solichovi - za spolupráci při 
akci Kácení máje; 
- p. Karlu Kupkovi - za spolupráci při akci 
Kácení máje v Bolaticích; 
- rodinám pana Víta Kolarčíka a pana Petra 
Plačka - za poskytnutí elektrické energie 
na akci Kácení máje;
- Ing. Davidu Jakšovi - za moderování akce 
Kácení máje; 
- p. Josefu Paškovi - za darování knih 

květen – červen 2017

Vážení spoluobčané, 
milí Bolatičtí,

  ani jsme se nenadáli 
a máme šest měsíců roku 
2017 za sebou.  V minulých 
úvodnících jsem začínal 
smutnými zprávami, nyní 
jsem rád, že mohu psát 

mnohem optimističtěji. 
V obci je méně exekucí, než se předpoklá-
dalo, při posledních kulturně-společenských 
akcích přišlo hodně občanů jak v Bolaticích, 
tak na Borové. Sbírka pro zdravotně posti-
žené v rámci Kácení máje přinesla velmi 
slušnou částku, také v kostele se při sbír-
kách na opravu fresek začíná vybírat více 
peněz. Navíc naši občané dosahují výborných 
výsledků při různých aktivitách, v soutěžích, 
nacházejí zajímavá pracovní uplatnění atd. 
Mladí občané se hlásí, aby se mohli podílet 
na zlepšování života v obci. A to jak rodáci, 
tak i ti, kteří se k nám přistěhovali. To svědčí 
o dobré atmosféře v obci. I přes různé pomluvy 
a neshody mezi příbuznými, sousedy.
Jsem přesvědčen, že je to způsobené i dobrým 
„klimatem“ v obci, ke kterému kromě občanů 
přispívá i vedení obce společně se zastupi-
teli. Problémy občanů se dle možností řeší, 
neustále se zlepšuje kvalita jejich života. Již 
ve škole se děti učí řešit problémy v obci, učí 
se vystupovat na veřejnosti, učí se pečovat 
o přírodu, pomáhat druhým. 
Vím, že se najdou lidé, kteří budou mluvit 
o opaku. Ale všem se nedá 100 % vyhovět, 
pokud by to poškodilo zájmy druhých nebo 
budoucnost obce. A opravdu se snažíme 
hledat co nejvhodnější řešení, určitý kompro-
mis. Ať už to bylo u kompostárny, nebo centra 
obce. 
Velkým příkladem jsou i situace vznikající při 
rekonstrukcích cest a chodníků. Díky obrov-
ské vstřícnosti občanů a vstřícnosti obce 
a zhotovitele se vyřeší drtivá většina pro-
blémů ke spokojenosti všech zúčastněných. 

Z P R A V O D A J  O B E C N Í H O  Ú Ř A D U  B O L A T I C E
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spoluobčanům – z ulic Hlavní, Příkopní, 
Dolní, Padoly a dalších - za vstřícnost 
a toleranci při výstavbě v obci;
- Ing. Danielu Kozlovi, Ing. Danielu Halfarovi 
- za spolupráci při jednáních s firmou připra-
vující projektovou dokumentaci centra obce; 
- Ing. Danielu Halfarovi - za spolupráci při 
stavebním dozoru na stavbách v obci; 
- Ing. Danielu Kozlovi - za spolupráci při 
organizaci Veřejného fóra; 
- sl. Natálii Papugové - za spolupráci při 
moderování soutěže Tří generací konané 
v rámci Dne dětí; 
- Mgr. Bc. Lucii Koupilové - za zprostředko-
vání poradenství pro dlužníky v obci; 
- Mgr. Vítu Koupilovi - za uspořádání vzdě-
lávací akce Trestní odpovědnost volených 
zástupců pro starosty obcí Hlučínska; 
- p. Jiřímu Dudkovi z Hlučína - za pořádání 
vzdělávacích akcí o souvcích na skanzenu;
- našim seniorům - za účast na soutěži Tří 
generací v rámci oslav Dne dětí; 
- borovským občanům - za organizaci Sletu 
čarodějnic, Kácení máje; 

V tom jsou Bolatice opravdu ojedinělé a jen 
si moc přeji, aby ta vstřícnost občanů zůstala 
i do budoucna. 
Klid a pohodu v obci nebuduje starosta 
a zastupitelé, ale vytvářejí je všichni občané. 
Pokud se každý bude snažit pochopit toho 
druhého a nebude chtít získat výhodu na úkor 
druhého, budeme žít v naší obci spokojeně 
a šťastně. 
Opravdu si toho važme a snažme se o vytvá-
ření pohody.  Jen tak můžeme mít radost ze 
života, ze všeho okolo nás a prožijeme klidný 
a spokojený život. 
Život je příliš krátký na to, abychom ho prožili 
v hádkách a v napětí. 

Milí spoluobčané, 
upřímně děkuji všem, kteří i přes nepří-
zeň života mají úsměv ve tvářích, pomáhají 
druhým, pracují pro druhé. Děkuji také těm, 
kteří jakýmkoliv způsobem přispívají k dob-
rému jménu obce a udržují pěkné mezilidské 
vztahy v naší obci. 
A těm, kteří přece jen trochu závidí a nenávidí, 
přeji, aby zapomněli na nenávist a závist, pro-
tože jim ubírá roky života a činí z jejich života 
nesnesitelné bytí. 
Mějte krásné a pohodové dny naplněné radostí, 
štěstím, láskou, přátelstvím a pohodou. 
A všem, kteří se vydávají na dovolenou, přeji 
příjemnou relaxaci v různých destinacích 
a šťastný návrat domů, do Bolatic. 
            Herbert Pavera

Motto: 
„Každá lidská bytost je jako semínko, o které 
se musíme denně starat. Zalévat je, tvarovat 
je a stříhat, aby z něj vyrostla pěkná, zdravá 
rostlina.“ 
              (W. Satirová)

„Mnozí malí lidé na mnoha malých místech, 
kteří podnikají mnoho malých krůčků, mohou 
změnit tvář světa.“

Setkání s občany Borové

V úterý 14. května se v sále restaurace 
U Kozla v Bolaticích - Borové uskutečni-

lo další setkání vedení obce s borovskými 
občany. Asi čtyřicet přítomných si vyslechlo 
pozvání od předsedkyně Osadního výboru 
na Borovské hry do Borové u Poličky a poté 
již starosta obce informoval místní občany 
o plnění řešení problémů na Borové z mi-
nulých let, o investičních akcích na Borové 
v roce 2017 (v plánu investic je v červenci 
a srpnu oprava ulice K Lesu), o investicích 

v budoucnu (nová školka, výstavba sportovně-
-relaxačního areálu na bývalé skládce, oprava 
chodníku na ul. Lipová atd.) atd. Ing. D. Kozel 
občany seznámil se studií sportovně-relaxač-
ního areálu, kterou vypracoval Jan Adamec. 
V diskusi pak občané upozornili na někte-
ré poruchy na obecním majetku, požádali 
o zpětnou instalaci retardéru na ul. Bělská, 
upozornili na nevhodná parkování na míst-
ních komunikacích apod. 
             Herbert Pavera

Poděkování spoluobčanům, organizacím a firmám



c) firmám 
- DK1 Ing. D. Kozla - za pomoc při dokončení 
přístavby herny stolního tenisu; 
- firmě Conrop - za darování plachty na zakrytí 
pódia; 
- Technickým službám Bolatice, s.r.o. - za zapůj-
čení pomůcek a materiálu na obecní akce; 
za vstřícnost při řešení problémů obce;
- p. Martinu Kurkovi a GENERALI pojišťovně, 
a.s. - za zapůjčení her pro děti a trenažéru 
simulace nárazu na akci Kácení máje;
- p. Marku Kalužíkovi - za spoluorganizaci 
a pomoc při akci Kácení máje;
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- SDH Borová - za uspořádání hasičských sou-
těží pro děti a mládež; - za zapůjčení lavic, 
stolů na akci Kácení máje;
- Dětské organizaci Kondor - za spolupráci 
při organizaci akce Kácení máje; 
- Mysliveckému sdružení Křeménky - za zapůj-
čení lavic, stolů na akci Kácení máje;
- FK Bolatice - za zapůjčení elektro a dalšího 
materiálu na Kácení máje; - za spolupráci při 
organizaci družební návštěvy z Linum
- Klubu turistů - za darování finanční částky 
3000 Kč na handicapované občany Bolatic 
a Borové;

- Zahradnictví Mazal - za materiální pomoc 
na Stavění májky na autobusové točně;
- společnosti ISOTRA, a.s.; společnosti 
Audit-web, s.r.o.; společnosti HAFERA-
-UČEBNÍ POMŮCKY, s.r.o.; společnosti 
DUDA Obchodní a stavební společnost, 
s.r.o.; paní Janě Mochové - účetní kance-
lář - za finanční dary věnované obci Bolatice 
na nejbližší kulturní akce;
- firmě Isotra, a.s. - za pomoc s odvozem 
vystavovaných věcí na výstavu Opavské Slez-
sko v Praze v PS.

Poděkování patří všem členům výborů 

a komisí, kteří pomáhají při rozvoji obce a při 
organizování různých akcí. Při poděkování 
nesmíme zapomenout ani na ty, kteří při-
spívají při sbírkách na zlepšení kvality života 
občanů, kteří pomáhají nemocným, pečují 
o ně a přesto si najdou čas i na pomoc jiným. 
Naše uznání náleží všem vedoucím a trené-
rům, kteří se věnují rozvoji talentu dětí a mlá-
deže a pomáhají ostatním smysluplně trávit 
volný čas. 
Velký dík patří i zaměstnancům obce za spolu-
práci při organizaci kulturně-společenských akcí. 
               Herbert Pavera
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Budování cyklostezek podél 
cest podporují i starostové 
okolních měst

Bolatice již finišují s přípravou projektové dokumentace na vybudování cyklostezek podél 
hlavních cest do Dolního Benešova a Kravař. Zhruba na začátku příštího roku by mohlo být 

vydáno stavební povolení a obec Bolatice bude žádat o dotaci z programu EU na vybudování 
těchto cyklostezek, které zvýší bezpečnost především cyklistů, kteří míří za zaměstnáním, náku-
py či jen tak sportují. Obec má předběžný souhlas Krajské správy silnic pro umístění cyklostezek 
na pozemcích kraje, které slouží jako příkopy. Projekt řeší i odvodnění silnic a okolních pozemků 
(vsaky a kanalizace). Projekt by mohla podpořit i zastupitelstva měst D. Benešova a Kravař. 
I jejich občané budou využívat nové cyklostezky. Hlavní část financí na projekt (90 %) by mohly 
Bolatice získat z dotace a o zbylých 10 % se podělí Bolatice (5 %), Kravaře (2,5 %) a D. Benešov 
(2,5 %). Celý projekt by měl vyjít na cca 40 mil. Kč.                   Herbert Pavera

Veřejné fórum stanovilo hlavní problémy obce a dotazníkové šetření je ověří

                       
 

VEŘEJNÉ FÓRUM ZDRAVÉ OBCE BOLATICE 
10. května 2017 v 18:00 hod.  

v Kulturním domě Bolatice 
 
 

Tisková zpráva 
 
 
Ve středu 10. května 2017 se od 18:00 hod. uskutečnilo již desáté Veřejné 
fórum Zdravé obce Bolatice a hledaly se aktuální problémy naší obce. 
 
Setkání zástupců obce s veřejností za účasti představitelů Národní sítě zdravých 
měst, které má za hlavní náplň hledání největších problémů v obci, si našlo své 
místo v kalendáři aktivit Bolatických. Letošního Veřejného fóra se účastnilo celkem 
53 občanů z Bolatic i Borové, všechny přítomné přivítal starosta obce Bolatice Mgr. 
Herbert Pavera, který ve svém úvodním slově seznámil přítomné s programem a 
v další části okomentoval výsledky Veřejného fóra z roku 2015 v Bolaticích a z roku 
2016 v Borové, porovnal je s výsledky dotazníkového šetření mezi občany obce a u 
každého problému uvedl, v jakém stavu se momentálně nachází jeho řešení.  
 
Za Národní síť zdravých měst se letošního fóra zúčastnil předseda NSZM Mgr. Petr 
Hermann z Litoměřic a paní Ing. Dana Diváková z Ostravy, která krátkou prezentací 
seznámila přítomné s novinkami z NSZM, ale také s postupem práce při hledání 
problémů. 
 
Pro práci byly vytvořeny 4 základní pracovní skupiny: 

• Image obce, rozvoj obce / Ekonomika a podnikání 
• Infrastruktura / Životní prostředí 
• Lidské zdroje, vzdělávání, sociální oblast / Volný čas, sport, kultura 
• Stůl mladých 

 
Členové každé pracovní skupiny navrhli pod vedením vedoucího nejdůležitější 
problémy své oblasti, stůl mladých se mohl vyjadřovat ke všem oblastem života v 
obci. Během práce v těchto skupinách pak bylo nominováno 13 problémů ze všech 
oblastí života v obci. Všech 13 problémů pak bylo umístěno na velkých nástěnkách 
a každý účastník mohl svými dvěma hlasy (ve formě dvou barevných špendlíků) 
označit problémy, které on sám považuje za nejpalčivější.  
 

Dne 10. května se v sále kulturního domu konalo již 10. Veřejné fórum. Setkání zástupců obce 
s veřejností za účasti představitelů Národní sítě zdravých měst (letos se VF zúčastnil předse-

da NSZM Mgr. Petr Hermann z Litoměřic a paní Ing. Dana Diváková z Ostravy), které má za hlav-
ní náplň hledání největších problémů v obci, si našlo své místo v kalendáři aktivit Bolatických. 
Nově stanovené problémy se nyní ověří dotazníkovým šetřením. Přece jen se fóra neúčastní tolik 
občanů, jako jich vyplní dotazník. Velkým pozitivem těchto setkání i dotazníků je, že nejhlavnější 
problémy se obec vždy snaží v následujících letech řešit. Obec tak v posledních letech např. 
řešila opravy místních komunikací, zpevnění cesty do Borové, cyklostezky podél hlavních cest, 
nyní připravuje aktivity na vybudování Centra sociálních služeb atd.
Chcete-li i vy přispět k dalšímu rozvoji obce, vyplňte, prosíme, dotazník, který je součástí zpra-
vodaje, a odevzdejte ho na jednom ze sběrných míst.                   Herbert Pavera
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Stavební práce se rozjely naplno
BOLATICKÝ ZPRAVODAJ    květen -  čer ven 2017

Uplynulé dva měsíce byly přímo napěchované stavebními pracemi. TS ve spolupráci s DK1 Ing. D. 
Kozla dokončily přístavbu herny pro stolní tenisty. V herně díky přístavbě vznikl větší prostor pro 

umístění stolů pro stolní tenis, aby náš oddíl splnil podmínky pro hraní vyšší soutěže (3. liga).  Kromě 
přístavby se opravovaly stěny, zateplil se strop, udělala se nová podlaha a vyměnila se světelná tělesa.
Zaměstnanci TS vybudovali nové propojovací chodníky z ulice U Hřiště do průmyslové zóny 
a k autobusové zastávce, také položili dlažbu při opravě chodníku na ulici Hlavní a především 
zahájili výstavbu parkoviště u kulturního domu. TS ve spolupráci s panem Maxem Slivkou vy-
čistily příkop a krajnice kolem cesty ke Křeménkám a firma JHF Heřmanice provedla opravu 
děr na této cestě. Pracovníci TS také provedli drobné stavební úpravy na parkovišti na ulici 
Družstevní, kde tak mohlo vzniknout více jak deset nových parkovacích míst.
Na Borové byla dokončena oprava povrchu místní komunikace na ul. Hlavní. Stavbu realizovala 

firma Silnice Morava, Krnov a na staré skládce v Borové vyrostla díky firmě DK1 nová pergola 
pro milovníky posezení v přírodě. 
Firma Fenbau dokončila zateplení části jižní strany Domu obchodů a služeb. V květnu začala 
také rekonstrukce místních komunikací na ulicích Dolní a Příkopní, kterou zajišťují zaměstnanci 
firmy Strabag, kteří také pomáhají TS Bolatice s opravou kanalizace na ul. Padoly. Právě z dů-
vodu opravy kanalizace se přišlo na dlouhodobou poruchu na vodovodním řádu. Bohužel kvůli 
opravě kanalizace se opozdí oprava povrchu části této velmi důležité páteřní ulice obce.  
V budově hasičské zbrojnice v Borové byla vyměněna stará plechová vrata za nová automatická. 
Na ulici Slunečná se z důvodu připravované stavby prodloužení chodníku k novému hřbitovu  
provedla přeložka vedení NN a přeložka plynových přípojek pro dvojdomek v areálu ZŠ.
                      Herbert Pavera

ALTÁN BOROVÁ

CESTA KE KŘEMÉNKÁM ČIŠTĚNÍ 

CESTA HLAVNÍ 

HERNACESTA PŘÍKOPNÍ

CHODNÍK HLAVNÍ

PARKOVIŠTĚ U KD

CHODNÍK U HŘIŠTĚ KANALIZACE PADOLY

CESTY DOLNÍ PŘÍKOPNÍ VRATA HZ BOROVÁ
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V Poslanecké sněmovně začalo 
horké léto 

Pravděpodobně jen málokdo nezaregistroval velké 
změny, ke kterým došlo v politice v posledních týd-

nech. Ministrem financí již není Andrej Babiš, ale jeho 
poslanec Ivan Pilný, premiér Bohuslav Sobotka již není 
lídrem ČSSD, pan prezident Zeman amnestoval dvoj-
násobného vraha, a tak bychom mohli pokračovat. 
Naštěstí se ve sněmovně i nadále projednávaly zákony 
a některé z nich přivítají jak občané, tak i firmy. 
- Novela zákona č. 589/1992 Sb., o pojistném na soci-
ální zabezpečení a příspěvku na státní politiku zaměst-
nanosti, ve znění pozdějších předpisů, by měla přinést 
zjednodušení systému placení nemocenského a důcho-

dového pojištění u OSVČ. 
- Novela zákona č. 246/1992 Sb., na ochranu zvířat proti týrání, zakázala chov kožešinových 
zvířat (norci, lišky) k 31. 1. 2019. 
- Novela zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, přinesla změnu § 38 daného zákona, kterým již za-
stupitelé mohou např. pronajmout bezplatně nebytové prostory organizaci, která pracuje s dět-
mi, nebo mohou s majetkem nakládat tak, že sledují jiný důležitý zájem obce, který je řádně 
odůvodněn (např. pronajmou nebytové prostory firmě, která nabídla nižší nájemné, ale se svou 
nabídkou služeb rozšíří služby požadované občany). 
- Novela zákona č. 243/2000 Sb., o rozpočtovém určení daní, přinese od příštího roku více 
financí (podíl z celostátního hrubého výnosu daně z přidané hodnoty se zvýší z 21,4 % na 23,58 
%). Bolaticím by to mohlo přinést cca 4 mil. Kč!!!
- Koncem června byla schválena i novela zákona č. 166/1999 Sb., o veterinární péči a o změně 
některých souvisejících zákonů (veterinární zákon), která mj. přinesla některá opatření v boji 
proti množírnám, a to povinné čipování psů, chov max. pěti fen, definici psího útulku atd. 
Pokud Vás zajímá, jaké další zákony byly projednány, vše potřebné naleznete na www.psp.cz. 
                         Herbert Pavera

Letní měsíce budou doslova 
nabité stavební činností

Pokud jarní měsíce zaznamenávaly stavební boom v obci, pak ty letní měsíce by mohly přinést 
ještě větší stavební ruch. Současně rozestavěné stavby by měly být dokončeny (rekonstrukce 

ulic Padoly, Dolní a Příkopní, výstavba parkoviště u kulturního domu) a nové se rozestaví. Na Bo-
rové se bude rekonstruovat povrch místní komunikace na ul. K Lesu a před borovskou hasičárnou 
se opraví povrch dvorku. V Bolaticích by se pak měla opravit ulice Souběžná, koncem léta se 
začne opravovat fasáda staré školy, na ulici Slunečná se vybuduje chodník až k parkovišti před 
hřbitovem. Vybuduje se nový vodovodní přivaděč pro dodávku pitné vody z vrtu na Koňském až 
do Borové (1,4 km) a na Koňském se vyvrtá i nový vrt. Obě tyto stavby by měly do budoucna 
zabezpečit lepší zásobování pitnou vodou. Pokud obec získá dotaci z EU (prostřednictvím Minis-
terstva životního prostředí), zahájí rozšíření sběrny druhotných surovin na ul. Hlučínská. Na ulici 
Hlučínská na přechodu pro chodce u kapličky bude nainstalován semafor pro bezpečný přechod 
silnice i pro snížení rychlosti na této silnici. V sále KD budou položeny nové parkety. V areálu FK 
Bolatice se opraví přístupové komunikace. O případných dalších stavbách se rozhodne během 
července i podle možných získaných dotací či dle vývoje rozpočtu. 
                        Herbert Pavera

Obec připravuje první změnu nového 
územního plánu

Nový územní plán byl schválen nedávno (2015), již nyní je však potřeba v něm udělat drobnou 
změnu. Aby se co nejvíce ulehčilo oblasti u školy i nové lokalitě pro rodinné domy „Na Větřá-

ku“ v dopravní obslužnosti, plánuje obec vybudovat novou místní komunikaci z ulice Ratibořská 
a nad hřištěm Maracana. 
I občané budou moci podávat návrhy na změnu ÚP, přednost budou mít ty návrhy, které řeší 
nějakou problematiku v dopravě, rozšíření služeb, zadržení vody v krajině nebo budou jen zarov-
návat stávající pozemky pro výstavbu. S největší pravděpodobností nebudou schváleny změny 
ÚP, které budou příliš rozšiřovat stavební plochy. 
Pokud máte zájem o tuto problematiku, můžete se zastavit jak na stavebním úřadu, popř. 
za starostou či místostarostou obce. 
A své návrhy na změnu ÚP můžete podávat již nyní podle stávajících formulářů na www.bolatice.cz. 
                        Herbert Pavera

Nové centrum obce již získává 
svou podobu. 
Zatím ale jen na papíře!
Projektanti z firmy Dopravní projektování, Ostrava již finišují s dokončením projektové do-

kumentace nového centra obce. Po řadě schůzek, na kterých se pilovaly detaily centra, 
jako rozvody kanalizace, elektřiny, umístění autobusových zastávek, vodního prvku, laviček, 
výšek povrchu budoucího centra, využití centra, jeho rozdělení na severní a jižní část atd., se 
s návrhem seznámili i členové zastupitelstva a po celkovém dořešení situace bude projektová 
dokumentace s návrhem řešení představena v září veřejnosti.                  Herbert Pavera

Letní kino alespoň nahradí výpadek 
„normálního“ kina

Ani letos nebudou občané ochuzeni o zajímavou kulturní nabídku z posledních let, a to Letní 
kino. Pan Jaroslav Loskot je opět připraven promítnout především české komedie jak na kou-

pališti (5x), tak i na Borové (min. 1x). Na první promítání se můžete těšit v polovině července.
                       Herbert Pavera

I letos se mladí lidé zúčastní 
Jugendcampu v Linum

Již se stalo tradicí, že na přelomu července a srpna odjíždí mladí lidé na setkání mládeže 
z družebních vesnic do německého Linum. Díky vstřícnosti tamní paní starostky Wilmy Nickel 

a finanční podpoře z města Fehrbellin vyjede na šest mladých bolatických občanů 31. 7. vla-
kem do Linum, aby zde strávili šest dnů ve společnosti přátel z Polska, Maďarska a domácích 
Němců. Setkání je možností nejen se zdokonalit v anglickém a německém jazyce, ale také 
poznat přírodu a památky v Německu a tradice a zvyky jiných národů. Jedním z úkolů na setkání 
bývá i připravit tradiční národní jídlo a představit svou zemi písněmi, pohádkami apod. Našim 
mladým přejeme příjemný pobyt v Linum a co nejvíce krásných zážitků ze setkání s přáteli. 
                      Herbert Pavera

Počet exekucí je menší, 
než bylo zveřejněno
Dubnové sdělení o dluhové pasti u stovek občanů je nyní pravděpodobně jiné. Dle sdělení 

zástupce Otevřené společnosti, která spravuje Mapu exekucí (www.mapaexekuci.cz), je na-
místo 882 občanů v exekuci (23,79 % osob starších 15 let) „jen“ 663 (17,9 %). Celkem by měli 
naši občané dlužit mnohem nižší částku (160 mil. Kč) než při minulém sdělení (360 mil. Kč).  
Bohužel, na webových stránkách této společnosti je stále oněch vysokých 23,79 %! Třeba se při 
novém zveřejnění počtu exekucí dozvíme ještě mnohem příznivější čísla. 
                      Herbert Pavera

Na opravu fresek v kostele 
vyhlásila farnost veřejnou sbírku!

Římskokatolická farnost Bolatice požádala Krajský úřad MSK v Ostravě o povolení veřej-
né sbírky na opravu fresek v kostele. Ten povolil tuto sbírku od 9. 6. 2017 do 31. 12. 

2019. Všichni, kteří chtějí finančně přispět na opravu kostela, mohou zaslat své příspěvky 
na účet farnosti u ČSOB, a.s. 279739880/0300. Pro ty, kteří nemají účty, budou připra-
veny pokladničky, a to jak v kostele, tak i na obecním úřadě. 
Pravděpodobně si mnozí z Vás říkáte, proč byste měli přispívat farnosti na opravu koste-
la, když do kostela nechodíte. Drtivá většina z nás tam byla pokřtěna, většina bude mít 
v kostele i poslední rozloučení a mnozí zde budou mít i svatbu. A i kdyby se nic z toho 
k Vám nehodilo, pořád je kostel sv. Stanislava největší kulturní památkou v obci, na kte-
rou můžeme být všichni pyšní.
I proto bychom měli přispět na opravu této památky.           Herbert Pavera

Třídění odpadů v obci Bolatice
Přestože se Bolatice v uplynulých dvou letech neumístily mezi nejlepšími obcemi v Moravsko-

slezském kraji v soutěži o „Keramickou popelnici“, ve které hodnotí společnost EKOKOM 
množství vytříděného odpadu přepočteného na jednoho obyvatele města nebo obce za daný 
rok, neznamená to, že by se v naší obci třídilo hůře než v letech předchozích. 
Výsledek umístění v soutěži je ovlivněn sběrem papíru. Ten je nyní v soutěži hodnocen pouze 
přes veřejnou sběrnou síť, což významně ovlivňuje bodové hodnocení obcí.
Podle podkladů dodaných společností EKOKOM připadá za rok 2016  53,8 kg vytříděných odpa-
dů na každého občana Bolatic. Podle jednotlivých položek to je 17,4 kg papíru, 19,1 kg plastu, 
15,8 kg skla a 1,4 kg nápojového kartónu. 
Pro srovnání s ostatními obcemi na ORP Kravaře dosahuje průměr vytříděných odpadů 52,7 kg 
na osobu a rok a v rámci MSK kraje je to pouze 45,4 kg na osobu a rok.
       Martin Bortlík



Zpravodajství z obce 5BOLATICKÝ ZPRAVODAJ    květen -  čer ven 2017

Přehled vyprodukovaných odpadů  
v Bolaticích za rok 2016 

Nebezpečný odpad, 
odpadní barvy 

3,065 t 
 

Nápojový kartón   6,41 t 
Pneumatiky     4,9 t 
Shrabky z česlí     1,4 t 
Sklo         93,06 t 
Plasty         85,36 t 
Komunální odpad       549,32 t 
Velkoobjemový odpad       186,04 t  
Papír   82,5 t 
Bioodpad             809 t 

Informace o zveřejnění Výroční zprávy starosty obce 
Bolatice za rok 2016
Od května 2017 je na internetových stránkách obce v sekci Obecní úřad – Výroční zprávy 

zveřejněna Výroční zpráva starosty obce za rok 2016, ve které občané naleznou informace 
o činnosti obce Bolatice v uplynulém roce.

Vybráno z Výroční zprávy starosty obce Bolatice za rok 2016:
Investiční akce a další výstavba v obci

  
Stavba 

(Zařazeno do majetku 
obce v roce 2016* 

v hodnotě …) 

1) Zateplení budovy Domu obchodů a služeb (neukončeno) 1 257 441,78 
2) Chodník a parkoviště u hřiště (neukončeno) 243 947,03 
3) Chodník Padoly 814 940,56 
4) Chodník Opavská - kolem zdravotního střediska 586 937,00 
5) U Hřiště - dokončení komunikace - druhá vrstva asfaltu 1 578 475,29 
6) Oprava ulice Družstevní 2 478 084,34 
7) Oprava ulice Mírová (u ZD) 647 320,05 

8) Výstavba části nové kanalizace na ulici Hlavní 
(kolaudace MUKR 18172/2016 ze dne 13. 10. 2016) 

429 699,25 

9) Oprava ulice Padoly (neukončeno)  604 058,00 
10) Chodník v areálu FK (zadní brána) 98 133,00 
11) Ulice Svobody (k Václavíkům) 130 412,32 
12) Novostavba chodníku a obrubník na ulici Nádražní (kolem p. Rataje) 253 836,30 
13) Část komunikace před sociálními byty u ČD - vjezd z ulice Nádražní 70 249,04 
14) Hlučínská - příjezd ke Gargošům 17 160,00 
15) Oprava části komunikace Na Lánech mezi ulicemi Polní a Lesní 712 700,55  
16) Chodník a opěrné zídky na koupališti 247 514,00 
17) Výměna kotle a ohřívače vody v DPS 218 845,00 
18) Polní cesta z Borové  1 169 362,15 

*Hodnota zařazení zahrnuje veškeré náklady související se zařazovaným majetkem (projektová 
dokumentace, stavební povolení, geometrické plány, náklady stavby atd.).
        Zpracoval: Martin Bortlík 

KNIHOVNA
Statistika

Vzdělávací akce

Kulturní akce

Ostatní akce

 
ROK 

2016 2015 2014 
Počet knih celkem 14 098 14 271 14 378 
- z toho naučná literatura  4 344 4 422 4 330 
- z toho krásná literatura  9 754 9 849 10 048 
Počet čtenářů 841 794 767 
- z toho čtenáři do 15 let 348 323 310 
Počet návštěvníků 7 453 7 536 10 024 
Počet výpůjček celkem 25 928 27 726 23 131 

 Název Počet dětí Počet 
dospělých 

8. 3. Lekce pro školku – medvídek Pú 19 3 
22. 3. Lekce – katalog a katalogy jiných knihoven  52 3 
26. 4. Knížka pro prvňáčka – exkurze pro 1. třídy 55 3 
6. 5. Exkurze – „Povolání“ pro školku  28 4 

10. 5. Hlučínsko a regionální literatura 32 2 
24. 5.  Lekce – dobrodružná literatura 52 3 
6. 10.  Lekce pro školku – zvířátka 15 3 
6. 10. Přednáška – genealogie  - 13 

24. 11. Lekce pro školku – medvídek Pú 17 3 

Datum Název Počet dětí Počet 
dospělých 

1. 4. Noc s Andersenem 16 2 
14. 4. Beseda se spisovatelkou Evou Tvrdou - 8 
12. 5. Ocenění nejlepších čtenářů  5 5 
17. 5. Beseda se spisovatelkou Ivonou Březinovou 104 6 
24. 5. VI. ročník pexesového turnaje 20 8 
10. 6. Pasování prvňáčků na čtenáře 60 7 
4. 10. Hrací večer v knihovně 20 20 
6. 12. Napiš dopis Ježíškovi  20 10 

Datum Název Počet dětí Počet 
dospělých 

12. 2. Chytrý kvíz v knihovně - 35 
24. 6. Chytrý kvíz v knihovně - 35 

1. - 8. 10. Týden knihoven  5 12 
10. 12.  Chytrý kvíz v knihovně - 35 

přes léto  Letní knihovna na místním koupališti  - - 
celoročně Burza vyřazených knih  - - 

Zpracovala: Mgr. Jana Štěpáníková

Kulturní pořady OÚ
Kulturní a společenský život v obci je na vyšší úrovni díky spolkům, organizacím, místním i ostat-

ním podnikatelům, fungující Komisi pro občanské záležitosti a Osadnímu výboru v Borové.
V naší obci se uskutečnily všechny již tradiční akce, např. Obecní ples, Vítání jara, Dožínky, Den 
strašidel atd. 
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Kulturní pořady (pořádané obcí Bolatice) 
ROK 

2016 2015 2014 

Divadelní představení 1 2 1 

Koncerty dechové hudby 1 2 2 

Akce pro seniory 2 2 2 
Akce pro veřejnost 49 53 48 

Přehled kulturně-společenských akcí v Bolaticích 
(pozn.: U mnoha akcí pro veřejnost byla obec Bolatice spoluorganizátorem akce.)
V seznamu jsou uvedeny pouze významnější akce, např. řada menších akcí pořádaných spolky 
pro své členy, školou pro rodiče apod. zde není evidována!

9. ledna  Společenský ples ZŠ Štěpánkovice
15. ledna  Společenský ples ZŠ Bolatice
16. ledna  Borovský ples
22. ledna  Sportovní ples
30. ledna  Obecní ples
5. února  Ples seniorů 
6. února  Společenský ples SDH Bolatice s pochováním basy
9. února  Rozloučení s masopustem a pochování basy
14. února  Maškarní ples
27. února  Dívka roku
27. února  Borovský ples
4. března  Slavnostní valná hromada FK
12. března  Kino pro koledníky Tříkrálové sbírky
20. března  Vítání občánků
3. dubna  Vítání jara
8. dubna  Jarní ples TOP 09
9. dubna  Bolatická „30“
17. dubna  Bolatická „20“ 
17. dubna  Výroční členská schůze Slezsko-německého spolku 
20. dubna  Den Země
23. dubna  Vědecký jarmark
25. dubna  Divadelní představení společnosti GAFA
29. dubna  Stavění májky na Borové
30. dubna  Stavění májky na skanzenu
1. května  Oslava ke Dni matek
15. května  Farní den
18. května  Veřejné fórum na Borové
27. května  Kácení máje
28. května  Kácení máje na Borové
24. - 25. června Borovské hry
25. června  Myslivecké odpoledne pro děti
26. června  Myslivecká slavnost
27. června  Slavnostní ukončení devátých tříd základní školy
30. července Sportovní slavnost
7. srpna  Hasičská soutěž
20. srpna  Dožínky
27. srpna  Štrasenfest na Borové
3. září  Cesta za pohádkou
3. - 4. září  Bolatický ART JAM
17. září  Sportovní den v areálu základní školy
17. - 18. září Výstava ovoce, zeleniny a kutilů
20. září   Evropský týden mobility
25. září  Dětská hasičská soutěž na Borové
1. října  Barevný večer
8. října  Beseda s Lechem Waĺesou
11. října   Dny zdraví
15. října  Maškarní ples pro dospělé
16. října  Pochod za zdravím
23. října  Koncert DUO RYTMUS
24. října  Den strašidel
15. listopadu Setkání s jubilanty
16. listopadu Beseda POSTEL, HOSPODA, KOSTEL
16. listopadu RETRO PARTY na Borové
17. listopadu Veřejné bruslení 
19. listopadu Vyhlášení výsledků Moravskoslezského poháru SDH
20. listopadu Přátelské posezení se seniory na Borové
23. listopadu Kino pro seniory

24. listopadu Přednáška Syndrom vyhoření
25. listopadu Veřejné plavání
26. listopadu Setkání se zástupci spolků, organizací, sponzorů
4. prosince  Vánoční jarmark
10. prosince Mikulášské zpívání na Borové
11. prosince Vánoční besídka
13. prosince Vánoční koncert Bacha na Šporcla
17. prosince Koledy na skanzenu
24. prosince Zpívání koled na náměstí v Borové
                             Zpracovala:   Gabriela Bočková

Získané dotace a příspěvky v roce 2016

Pohledávky za odběrateli a správními poplatky

Dlouhodobé úvěry obce Bolatice

Název dotace Hodnota v Kč Skutečně čerpáno 

Dotace „Hasičům Bolatice na mzdy“ UZ 211 50 000,00 50 000,00 

Dotace „SDH na akceschopnost“ UZ 14004 145 212,00 145 212,00 

Dotace z ÚP „Na účelně vytvoř. místo“ 13013 80 000,00 80 000,00 

Dotace z ÚP doplatek za rok 2015 UZ 13013 16 000,00 16 000,00 

Dotace „Zeleň IV“ UZ 90104 198 763,00 198 763,00 

Dotace „Zeleň IV“ UZ 90190 22 086,00 22 086,00 

Dotace „Chodník s cyklostezkou ul. Opavská“  1 039 982,62 1 039 982,62 

Dotace inv. „Zateplení drážní budovy“ 15835 61 618,55 61 618,54 

Dotace „Volby do zastupit. kraje“ UZ 98193 66 270,00 63 391,00 

CELKEM přijaté dotace v roce 2016 1 679 932,17  1 677 053,16 

 Pohledávky za odběrateli Účet  Stav k 31. 12. 2016 

Srážkové vody k 31. 12. 2016 311.0001 430 369,84 vyúčt. podnik. subjektům 

Vyúčt. vody podnikatelé 2016 311.0015 238 695,00 vyúčt. vody podnikatelům 

Vyúčt. vody občané 2016 311.0018 1 660 816,00 
vyúčt. vodného a stočného 
občanům za rok 2016 

Vyúčt. vody občané 2015 311.0011 32 266,00 dlužné vodné občané 2015 

Vyúčt. vody občané 2014 311.0014 31 229,63 dlužné vodné občané 2014 

Vyúčt. vody občané 2013 311.0012 22 077,78 dlužné vodné občané 2013 

Vyúčt. vody občané 2012 311.0013 8 184,00 dlužné vodné občané 2012 

Vyúčt. vody občané 2011  311.0017 6 770,00 dlužné vodné občané 2011 

Vyúčt. vody občané 2010  311.0016 8 482,00 dlužné vodné občané 2010 

Komunální odpad občané 311.0020 13 080,00 dlužné komun. odpad občané 

Komunální odpad podnikatelé 311.0021 3 720,00 dlužné KO podnikatelé 

Pohledávky za nájmy  311.0037 111 171,00 nezaplac. nájmy k 31. 12. 2016 

Pohledávky z vystavených faktur 311.0900 294 904,82 

vyúčt. za poskytnuté služby 
(inzerce, otop, energie a jiné 
služby) 

Pohledávky za odběrateli 
celkem k 31. 12. 2016 311.xxxx 2 861 766,07 Kč 

Pohledávky jiné Účet Za správními poplatky 

Správní poplatky 315.0009 0,00 ze staveb. povolení  

Poplatek ze psů 315.0024 300,00 neuhrazený poplatek 

Pokuty KPP 315.0036 7 400,00 pokuty z přestup. řízení  

Pohledávky za náklady řízení 315.0091 1 000,00 z nákladů z přestup. řízení 
Pohledávky za správními 
poplatky k 31. 12. 2016 315.xxxx 8 700,00 Kč 

Účel Úvěr celkem 
Zůstatek 

dluhů 
k 31. 12. 2016 

Začátek  
úvěru Splatnost 

Výstavba v obci refin. KB, a.s. 13 638 000,00 5 454 000,00 2011 2020 
Refinancov. úvěr na INV 
u nádraží ul. Severní 7 386 270,35 2 886 270,35 2014 2018 

FVE a ostatní investice v obci 8 000 000,00 4 549 694,80 2012 2020 
Na hasičárnu, kompostéry a 
zeleň 6 000 000,00 0,00 2014 2016 

Výstavba cyklostezky - 
chodníku na ul. Opavská 1 500 000,00 Nebyl čerpán 2015 2016 

Zůstatek úvěrů celkem k 31. 12. 2016 činí 12 889 965,15 Kč.
                           Zpracovala:  Renáta Řehořová

Zpravodajství z obce



7

Technické služby 
Bolatice, s. r. o. (TS)

BOLATICKÝ ZPRAVODAJ    květen -  čer ven 2017 Zpravodajství z obce/Zdraví

Rok 2016 se v Technických službách Bolatice nesl v duchu let předcházejících. V tomto roce 
pracovalo ve firmě 15 stálých zaměstnanců (z toho 2 THP) a v průběhu letních prázdnin se 

zde vystřídalo celkem 25 brigádníků z řad studentů. Přes Úřad práce v Kravařích byli po dobu 7 
měsíců ve firmě zaměstnáni 4 občané naší obce.
Od 1. ledna 2016 se naše společnost dle rozhodnutí obecního zastupitelstva stala nájemcem 
pohostinství Pod Kostelem na ulici Svobody. V tomto pohostinství pracuje celkem 9 stálých 
zaměstnanců a 4 pracovníci na DPP. Velké počáteční investice (odkup veškerého inventáře 
a zboží, stavební úpravy atp.) výrazně ovlivnily hospodaření celé společnosti v tomto roce.
Mezi pravidelné práce zaměstnanců společnosti patřila údržba zeleně v katastru obce (sekání, 
sběr a odvoz trávy, stříhání stromů a keřů), úklidové práce (úklid komunikací a chodníků, vy-
sypávání odpadkových košů, úklid veřejných prostranství, úklid v kulturním domě a DPS atp.), 
zajištění provozu vodovodu, kanalizace a čistíren odpadních vod, drobné údržbářské práce 
v obecních budovách, zajištění provozu kotelen a rozvoz obědů. V zimním období k těmto pra-
cím přibylo i odklízení sněhu a posyp komunikací a chodníků inertním materiálem. Mezi větší 
zakázky tohoto roku patřilo rozšíření vodovodní a kanalizační sítě na části ulice Mírová, zhoto-
vení fasády včetně zateplení na budově 
v areálu ZŠ Bolatice (herna stolního tenisu a školka), výstavba oplocení a nového chodníku 
na ulici Slunečná, započalo se s přístavbou herny stolního tenisu, byl proveden nový sokl na bu-
dově turistické ubytovny. Dále naše společnost provedla přeložení části kanalizace na ulici 
Hlavní na Borové, rekonstrukci chodníku na ulici Opavská (od kruhové křižovatky k ulici Padoly), 
prodloužení vodovodního řadu na ulici Úzká a bylo započato s úpravami ve vodojemu.
Technické služby disponují těmito stroji a automobily: dva traktory, dva malotraktory, jedna 
dodávka, jeden malý sklápěč, dva osobní vozy combi, jeden vůz pick-up a jeden kolový nakla-
dač. Mezi další vybavení firmy ještě patří žací rameno, mulčovač, sypač, kartáč k zametání, 
dvě malé a dvě velké sněhové radlice, rotační sekačky, křovinořezy, dvě elektrocentrály, půdní 
vrták a ostatní drobné nářadí (vrtačky, sbíječka, akušroubováky, motorová pila, úhlové brusky, 
řezačka betonové dlažby atp.). Dále mají Technické služby Bolatice, s.r.o. od září 2013 stále 
v pronájmu víceúčelový stroj Hako pro úklid zpevněných komunikací, jehož vlastníkem je obec 
Bolatice.
Celkové výnosy firmy za rok 2016 byly ve výši 17 254 906 Kč, z čehož 9 986 135 Kč, tj. 57,9 %, 
bylo fakturováno obci. Náklady měla firma ve výši 17 866 876 Kč. Ztráta firmy v roce 2016 
činila 611 970 Kč.
Z výsledků hospodaření firmy za rok 2016 lze vyčíst, že TS měly spotřebu pohonných hmot 
v hodnotě 264 877 Kč,- (v roce 2015 – 332 235 Kč), zakoupily ochranné pomůcky za 46 404 Kč 
(2015 – 46 662 Kč), že leasingy činily za celý rok 2016 84 483 Kč (2015 – 171 319 Kč). 
Mzdové náklady byly (bez sociálního a zdravotního pojištění) ve výši 6 054 349 Kč (rok 2015 – 
4 117 017 Kč).                                                                                           Pavel Koch

U P O Z O R N Ě N Í
Obecní úřad Bolatice

bude v pátek 7. července 2017
z technických důvodů

U Z A V Ř E N !
Děkujeme za pochopení

Volby do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu České republiky

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu Čes-
ké republiky vyhlásil prezident republiky dne 

19. dubna 2017 svým rozhodnutím publikovaným 
ve Sbírce zákonů pod č. 135/2017 Sb., částka č. 
48/2017 a budou se konat ve dvou dnech, v pá-
tek 20. října 2017 od 14.00 hodin do 22.00 
hodin a v sobotu 21. října 2017 od 8.00 hodin 
do 14.00 hodin. 

Bližší informace ohledně voleb do Poslanec-
ké sněmovny Parlamentu České republiky nalezne-
te na http://www.mvcr.cz/clanek/volby-do-posla-
necke-snemovny-parlamentu-cr-246069.aspx.
      

                                 Janetta Gratzová

Český den proti rakovině 
v Bolaticích 

Ve středu 10. května 2017 se konal již dvacátý první ročník celostátní akce Český den proti 
rakovině, který organizuje Liga proti rakovině. Za příspěvek nejméně 20 Kč nabízeli dobro-

volníci žlutý květ měsíčku lékařského a leták, který informuje o tom, jak předcházet nádorům 
hlavy a krku.
V Bolaticích bylo prodáno 900 kytiček a vybráno 23 775 Kč. Někteří občané přispívají i vyšší 
částkou než 20 Kč, takže průměrná darovaná částka na jednu kytičku je 26,4 Kč. Celkový výsle-
dek sbírky za Českou republiku bude však znám až ke konci roku, protože sbírka probíhá  do 30. 
11. 2017 formou dárcovských SMS. Podrobné informace o rozdělení nemalých finančních pro-
středků ze sbírky budou také zveřejněny ve sdělovacích prostředcích a na www.lpr.cz. 
Chtěla bych poděkovat zejména zaměstnancům a žákům základní a mateřské školy, kde se pro-
dalo přes 500 kytiček, všem firmám, které se letos do sbírky zapojily, a všem občanům, kteří byli 
velice vstřícní. Zároveň se omlouvám těm, na které se nedostalo. Nečekala jsem takový zájem. 
Ještě jednou všem občanům za příspěvky do sbírky děkujeme. Vaše peníze budou pomáhat 
zachraňovat lidské životy.                  Helena Drozdová
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Z MŠ
Loučení s mateřskou školou 

No tak ahoj, školko naše, my tu rádi pobyli,
bude se nám brzy hodit, co jsme se tu učili.
Vyrostli jsme, loučíme se, musíme dál do světa,
čeká na nás celý život, celá naše planeta.

Touto písničkou se předškoláci z žabičkové třídy loučili s naší mateřskou školou. Tradičně, 
na konci června, probíhá v předškolních třídách pasování dětí, na kterém se z předškoláků 

stávají školáci. Loučení většinou bývá trochu smutné, protože něco (třeba) hezkého končí, ale 
také něco nového začíná. Dětem sice končí doba bezstarostných her, přibudou jim povinnosti, 
ale také na ně čekají noví kamarádi a nová dobrodružství. Aby to loučení bylo trochu veselejší, 
zpříjemnili jsme si konec roku výlety a různými aktivitami. Jezdili jsme plavat do Aquaparku 
v Kravařích, byli jsme na dopravním hřišti v Malých Hošticích, podnikali jsme výlety po okolí, 
na zámku v Kravařích jsme strávili příjemné dopoledne plné her a soutěží a některé třídy si 
udělaly výlet do Bělé. Škoda, že nám pro nepříznivé počasí nevyšlo sportování U vodníka Slámy. 
Aby to ale dětem nebylo líto, vymyslely paní učitelky náhradní program. Děti z Borové jely do mu-
zea v Opavě a děti z Bolatic si zasportovaly v hale ZŠ. A pokud nám to tentokrát počasí dovolí, 
rozloučíme se se stávajícím školním rokem na zahradě jako námořníci. Tak plavbě zdar a v září 
opět ve školce… AHOJ!
Přejeme všem dětem krásné prázdniny plné sluníčka, koupání a nových zážitků. 
                                                                        Za MŠ Věra Návratová

Zábavné dopoledne na zámku

Zkoušeli jste někdy sbírat ztracené perly na louce? Pátrat po zlatých kachničkách v alchymi-
stově dílně? Poznávat ne/známé vůně v zámecké lékárně? Překonávat překážky a hledat 

truhlu s pokladem podle indicií? Že ne? To všechno a ještě mnohem více si děti vyzkoušely při 
návštěvě zámku v Kravařích.
Bílá, ale také Černá paní nebo třeba alchymista nás provedli nejen zámkem, zámeckou kaplí 
a parkem, ale připravili pro nás také úkoly a soutěže. V trávě děti hledaly poztrácené perličky, 
prokázaly odvahu při prohlídce alchymistické dílny, doběhly pro pampelišky potřebné k výrobě 
léku, poznaly život (nejen) na zámku, dokázaly poskládat tajemné maxipuzzle… No bylo toho 
zkrátka víc než dost. Za každý splněný úkol děti dostaly záhadnou ruličku, ve které se ukrývala 
obrázková nápověda. Ptáte se k čemu? No přece k jedné starodávné tajemné truhle s pokla-
dem, která se prý někde v zámku nachází. A tak jsme soutěžili, namáhali si hlavičky, hledali 
a pátrali, až jsme onu záhadnou truhlu našli. A jaký že to poklad se v ní ukrýval? Byly to kouzelné 
zlaté. A víte co? Já to radši neprozradím, aby to starodávné kouzlo nepřestalo působit a dětem 
se i nadále plnily jejich tajné sny :-) 
Z čarodějného zámku se zpátky do školky nikomu nechtělo. Ale jak už to bývá, všechno má svůj 
konec. Tak jsme se ještě naposled ohlédli, zamávali svým pohádkovým průvodcům a s dobrou 
náladou, úsměvem na rtech, ale také únavou jsme vyrazili zpátky domů.
           Za MŠ Nikola Návratová

Pozvánka na akci „POHÁDKOVÁ CESTA 
PO CIRKUSOVÉ MANÉŽI“

Mateřská škola a místní nadšenci zvou všechny malé děti v sobotu 2. 9. 2017 na akci „Po-
hádková cesta po cirkusové manéži“. 

Začátek jako vždy od 15.00 hodin na Fulvarku.
                                         Věra Návratová



Naši prvňáčci byli na výletě. 
Autobusem zajeli do Kravař 

na zámek, kde už na ně čekala 
průvodkyně se spoustou úkolů 
a překvapením. Děti si mohly 
prohlédnout některé pokoje 
zámku a dozvědět se něco málo 
o lidech, kteří na zámku žili, co 
dělali, čím se bavili… Aby tento 
výlet byl pro děti zábava a malé 
dobrodružství, plnily během 
prohlídky úkoly. Za správně do-
končený úkol dostaly indicie, 
které je po rozluštění zavedly 
k pokladu. Děti nakonec vše 
dobře splnily a tajemný poklad 
našly. A co že to bylo? Každý 
prvňáček dostal přívěšek se 
zlatou kačenkou. Zlatá kačen-
ka proto, že se s tímto zámkem 
pojí právě pověst, která vypráví 
o 9 zlatých kačenách. Zkuste se 
zeptat svých dětí, určitě vám vše 
krásně povypráví.
          Silvie Běláková
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Ze školy

Soubor Bohoušek 
I v tomto školním roce mohli žáci navštěvovat hudebně-dramatický kroužek Bohoušek. Přestože 

si pravidelná setkání zpestřujeme dramatickými činnostmi a aktivitami, hrajeme hry, naším 
hlavním úkolem je příprava hudebních vystoupení na různé kulturní akce ve škole i v obci. A tak 
malé zpěvačky mohly ukázat svůj talent na Adventním koncertě, koncertě ke Dni matek, vystou-
pení pro seniory na Borové, vystoupení na Vítání občánků…
V červnu jsme připravili koncert v příjemném prostředí sálu restaurace U Kozla na Borové. Po-
zvali jsme naše maminky, tatínky, sourozence… Společnou písní jsme se rozloučili se školním 
rokem a plni dojmů z krásné hudby už přemýšlíme, co budeme zpívat v příštím roce. Děkujeme 
tímto paní Nikol Hřivňacké Galvasové za bezplatný pronájem sálu a zajištění občerstvení.                     
Všem Bohouškům a jejich rodičům přeji krásné prázdniny.           Michaela Bumbová

Změny ve školní jídelně 
- výběr ze dvou jídel
Školní jídelnu čeká během letních prázdnin příprava na výdej dvou jídel, která si děti budou 

moci vybrat od 11. 9. 2017. Tato změna se týká dětí ze základní školy a strávníků, kteří oběd 
odebírají a konzumují ve školní jídelně. Pro děti z mateřské školy se výběr všeobecně nedo-
poručuje. Také pro obědy, které se vydávají do nosičů, nebude prozatím výběr od září možný. 
Důvodem je komplikovaná evidence vydaných jídel a prostorové možnosti školní kuchyně.  
S touto změnou souvisí i jiný systém přihlašování a odhlašování obědů a samozřejmě také 
označení požadovaného druhu jídla. Vše bude probíhat elektronickou formou pomocí webové 
aplikace, která bude k dispozici na stránkách školy. Samozřejmě bude fungovat na většině 
zařízení připojených k internetu (telefon, tablet, notebook, PC...). Zejména z počátku bude při 
výběru jídel nutná spolupráce rodičů a dětí. Pokud někdo zapomene výběr provést, automaticky 
bude mít přihlášen výběr č. 1. Pokud některá z rodin nebude mít přístup k internetu, může si žák 
obědy navolit ve škole v počítačové učebně, zpravidla na jeden až dva týdny dopředu. 
Jak tedy bude systém fungovat? 
Každý žák základní školy obdrží začátkem školního roku elektronickou klíčenku, kterou bude 
muset mít v jídelně u sebe. Klíčenka je zdarma, platí se pouze v případě ztráty (120 Kč). 
Předem si z domova s rodiči objedná jídla na týden až dva dopředu - standardně si vyberete 
variantu 1, 2, nebo variantu odhlásíte. Výběr lze libovolně měnit, nejpozději však den předem 
do 8:00 hod. (z důvodů nákupu surovin a přípravy). 
Když přijdou děti na oběd, tak u výdejního okénka použijí klíčenku, která zobrazí druh objed-
naného jídla. Jídlo se bude připravovat, pouze pokud si jej objedná minimálně 30 strávníků.
Platba a odhlášky.
Nový systém výdeje také striktně vyžaduje elektronickou úhradu obědů. Řešením je buď zavede-
ní inkasa, nebo trvalého příkazu. Každý žák bude mít (již má) své číslo, toto číslo bude sloužit 
jako variabilní symbol (VS), který je bezpodmínečně nutné v trvalém příkazu zadat. Toto číslo 
žákovi zůstává po celou dobu školní docházky.
Odhlášky je nutné provádět také pomocí aplikace. Upozorňujeme, že oběd se nesmí odebírat 
v případě nemoci žáka, pokud by se tak stalo, musí být zaúčtována plná cena oběda (55 Kč). 
Toto nařízení je často předmětem inspekční činnosti, proto ho musíme dodržovat. 

Veškeré informace budou průběžně zveřejňovány na www.zsbolatice.cz, začátkem září obdržíte 
také konkrétní informace k platbám i chodu školní jídelny.
                        David Neuvald

Výlet 1. tříd 

Exkurze tříd 2.B a 3.B 

Dne 17. 5. 2017 jsme navštívili město Štramberk. Součástí prohlídky města byla známá jes-
kyně Šipka proslavená nálezem čelisti neandrtálského dítěte a mnoha zvířecích kosterních 

pozůstatků, jako např. jeskynního medvěda, mamuta apod. Dětem zpestřil pobyt v jeskyni 
pračlověk Bertík. Poté jsme se rozdělili do dvou skupin. Žáci byli překvapeni prohlídkou Mini 
Zoo, kde se nachází expozice s mnohými druhy exotických hadů, pavouků, ještěrů i opiček. 
Odvážlivci pozorovali krmení želvy nebo hada. Ti nejodvážnější se fotili s krajtou okolo krku. 
Součástí programu byla vlastnoruční výroba Štramberského ucha, což je tradiční perníková 
pochoutka vyráběná pouze ve Štramberku, a dále návštěva Muzea Zdeňka Buriana, malíře, 
ilustrátora a tvůrce filmu Cesta do pravěku.
Naše cesta končila zdoláním nezaměnitelné dominanty Štramberka s výhledem do okolí - 
Štramberské Trúby. Děti si vyrobily svíčku ve tvaru Štramberské Trúby.

Markéta Wránová

Biologická olympiáda
Naši žáci Nela Stříbná - 7.B, Jana Zajíčková - 8.B, Josef Šimeček - 9.A reprezentovali naši 

školu v okresním kole Biologické olympiády. Téma olympiády „Detektivem v přírodě“ bylo 
velice rozsáhlé a rozmanité s důrazem na pozorování přírody. Jana Zajíčková se stala úspěšným 
řešitelem a umístila se na krásném 11. místě, Josef Šimeček na pěkném 16. místě z 28 dětí 
a Nela Stříbná, pro kterou to byla premiéra, získala pěkné 22. místo z 28 dětí.
Všem moc děkujeme za reprezentaci školy a gratulujeme.             Kamila Dominiková
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Fotbalový turnaj nejmladších 
žáků 

Naši nejmladší sportovci se ve čtvrtek 11. 5. účastnili tradičního fotbalového turnaje s názvem 
Mc´ Donalds cup hraného v Kobeřicích. Naše družstvo bylo tvořeno převážně kluky a jednou 

dívkou ze 2. a 3. tříd. Na úvod nás čekalo družstvo z Kravař, kterému jsme po neproměnění vel-
mi dobrých příležitostí podlehli 4:3. Poté jsme stejným výsledkem 4:2 dokázali přehrát soupeře 
z Kobeřic a Dolního Benešova. Nakonec jsme podlehli i překvapivému vítězi toho to turnaje ze 
Sudic. Naštěstí nám přálo počasí, žáci si zahráli pěkný fotbal, takže nás o trošku méně mrzí, že 
jsme nepostoupili do finále. Příští rok budeme mít šanci to napravit.

David Neuvald

VÝSLEDKY SBĚROVÉ SOUTĚŽE
Ve dnech 2. a 3. května proběhlo 2. kolo soutěže tříd ve sběru starého papíru. Ve 2. kole sou-

těže žáci nasbírali 22 530 kg papíru. Celkem v obou kolech soutěže žáci nasbírali 37 960 kg 
starého papíru.
Celkové výsledky soutěže:
1. - 5. ročník 
1. místo - 2.A
2. místo - 4.B 
3. místo - 4.A
6. - 9. ročník 
1. místo - 8.A
2. místo - 7.A
3. místo - 6.A
Vítězným třídám k vítězství gratulujeme, kromě odměny za přinesený papír si po zásluze užijí 
i den ředitelského volna. Také všichni ostatní sběrači, kteří se na výsledku podíleli, budou 
za velkou snahu odměněni. Výtěžek akce bude využit na zakoupení pomůcek do tělesné výchovy 
a vybudování venkovních pingpongových stolů.
Všem sběračům a rodičům za podporu této akce děkujeme.               Alena Návratová

Kroužek florbalu - závěrečný turnaj

Letošní sezonu kroužku florbalu jsme uzavřeli turnajem o velký putovní pohár! Před samotným 
turnajem proběhlo losování družstev, o jejich složení rozhodovala pouze náhoda. Turnaj se 

povedl, kluci i holky si ho náramně užili a podávali opravdu pěkné výkony. Všichni hráči si od-
nesli účastnický diplom, týmy velké diplomy za umístění a vítězové velký putovní pohár. V tomto 
školním roce do kroužku pravidelně docházelo přes 45 žáků z 1. - 4. tříd. Jsme moc rádi za to, 
že děti využívají možnosti pohybových aktivit a kroužků ve škole. Těším se na shledanou zase 
v příštím školním roce!

David Neuvald

DEN DĚTÍ - VYŠŠÍ STUPEŇ 

V pátek 2. 6. jsme oslavili Den dětí, a to v podobě souboje generací v našem kulturním domě. 
Každoročně se ho zúčastní tři týmy po čtyřech členech a letos tomu nebylo jinak. První tým 

tvořili žáci (z každého ročníku jeden žák či žákyně), druhý tým tvořili učitelé a poslední tým tvořili 
naši milí senioři. Zbytek vyššího stupně soutěž sledoval z hlediště. Úkoly a vědomostní soutěže, 
které musí soutěžící plnit, jsou pochopitelně každý rok jiné a ani letos to nebylo příliš snadné. 
Soutěžící museli například uvázat kravatu, házet míčky na cíl nebo trefovat hokejkou metu. Dále 
je čekaly vědomostní otázky nejen z historie Bolatic. Žákům se toto kolo moc nepovedlo, ale 
nevzdali se. Které družstvo celou soutěž vyhraje, nebylo vůbec jasné, protože to bylo napínavé až 
do konce. Přestávky nám zpříjemnil školní sbor. Celou soutěží nás provázel pan starosta a nová 
moderátorka za žáky Natálie Papugová. 
Letos celou soutěž vyhráli senioři, na druhém místě skončili učitelé a na třetím místě skončili 
žáci. O umístění šlo ale až v poslední řadě, hlavní bylo, že se všichni hodně nasmáli, a to jak 
soutěžící, tak i ostatní v hledišti. Poté jsme se vrátili do školy a každá třída měla připravený svůj 
program, který si třídy spolu s třídním učitelem samy vybraly, nebo se zapojily do sportovních 
turnajů. Bylo to velmi povedené dopoledne. Děkujeme tímto panu starostovi a všem, kteří sou-
těže připravovali,
a samozřejmě také soutěžícím, kteří se do celého klání zapojili.  David Neuvald

Atletický čtyřboj - 1. stupeň 

První květnovou středu se osm žáků z pátých tříd zúčastnilo atletických závodů v Opavě. 
Na holky i kluky čekaly čtyři disciplíny, a to sprint na 60 m, skok daleký, hod kriketovým 

míčkem a běh na 800 m. Všechny výkony se převádí na bodové ohodnocení a jejich součet pak 
určí pořadí jak mezi týmy, tak v jednotlivcích. Mezi dvaceti družstvy si velmi dobře počínala 
především děvčata, která obsadila celkové 9. místo. V jednotlivcích se prosadila Nela Kretková 
na 19. místo a na 20. místo Anna Schiedková (z 80 startujících). Kluci rovněž bojovali ze všech 
sil, nakonec to stačilo na celkové 16. místo. Pro všechny naše žáky to byly první atletické závody, 
takže nešlo ani tak o umístění, ale spíše o načerpání zkušeností a hlavně o zábavu.
                        David Neuvald
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Soutěž Zlepši si techniku
Soutěž je určena pro žáky ZŠ a SŠ, kteří vědí CO říct a JAK to říct. Anebo se to chtějí naučit. 

V pondělí 24. 4. to v aule VŠB-TUO bouchalo, hořelo a jiskřilo smíchem a zajímavými nápady. 
Přijelo více než 60 studentů a žáků z osmi základních, středních škol a gymnázií. Cílem soutěže 
bylo vysvětlit svým spolužákům zábavnou a jednoduchou formou jakékoliv téma z matematiky, 
fyziky, chemie nebo techniky. Mohli použít názorný výklad, představit svůj vynález nebo provést 
pokus. Na své vystoupení měli jen 4 minuty! Hodnotila se zábavnost, srozumitelnost a věcná 
správnost.
Naši školu reprezentovala 2 družstva ve složení:
1.) Filip Klapetek, Viktor Kučera, Lucie Blahetková - 9.B
2.) Josef Šimeček, Šimon Plaskura, Vojta Jaroš - 9.A
Speciální cenu poroty „za bezprostřednost“ získala ZŠ Bolatice ve složení družstva Filip Klape-
tek, Viktor Kučera, Lucie Blahetková s představením Věda v kapse (pokusy s balónky).
Děkujeme žákům za výbornou reprezentaci školy a oceněným blahopřejeme.

Kamila Dominiková

Pravěk ve třídě 5.A 

Žáci 5.A se 6. 6. 2017 vydali zpět do pravěku jako pravěcí lidé. Na své cestě prozkoumali 
druhohory a největší tvory, kteří žili na této planetě. Další jejich výprava byla do čtvrtohor, 

kde se setkali s pravěkými lovci a se způsobem jejich života. Vyzdobili si svoji jeskyni, vytvořili 
si pravěké ozdoby, seznámili se s kulturou doby kamenné a vyzkoušeli si lov na mamuta. Závěr 
projektového dne tvořila pravěká hostina.                    Lucie Migotová

Přejeme všem našim žákům 
a rodičům KRÁSNÉ PRÁZDNINY!

Další školní rok začíná 
v pondělí 4. září.

Termíny prázdnin ve školním roce 2017/2018 

Začátek školního roku 4. září 2017 (pondělí) 

Ředitelské volno 29. září (pátek po státním svátku) 

Podzimní prázdniny 26. a 27. října 2017 (čt + pá) 

Vánoční prázdniny 23. 12. 2017 - 2. 1. 2018 

Pololetní prázdniny 2. února 2018 (pátek) 

Jarní prázdniny 5. - 11. března 2018 

Velikonoční prázdniny 29. a 30. března 2018 (čt + pá) 

Hlavní prázdniny 2. 7. - 31. 8. 2018   

Jak si poradit s oddlužením 

V minulém čísle obecního zpra-
vodaje vyšla zpráva o tom, že 

velké množství obyvatel Bolatic 
tíží exekuce na jejich majetek. 
Téměř každá dluhová situace má 
však své řešení, kterým může sám 
dlužník ovlivnit, aby mu dluhy 
nepřerostly přes hlavu. Jedním 
z nejběžnějších prostředků pro ře-
šení dluhové spirály je oddlužení, 
kterému se populárně říká osobní 
bankrot. Od července přitom bu-
dou platit pro oddlužení po velké 
novele insolvenčního zákona nová 
pravidla. 
O oddlužení může požádat každý člověk, pokud nemá dluhy z podnikání, nebo nepodnikající 
právnická osoba (nejčastěji spolek). Pamatujte, že dluhy z podnikání jsou kromě dluhů dodava-
telům i dluhy na daních, zdravotním pojištění a sociálním zabezpečení, nicméně pokud jejich vě-
řitelé výslovně neuvedou, že s oddlužením nesouhlasí, ani tyto dluhy povolení oddlužení nebrání. 
Návrh na povolení oddlužení se podává krajskému soudu (pro Bolatice tedy ke Krajskému soudu 
v Ostravě) na formuláři zveřejněném na stránkách insolvenčního rejstříku isir.justice.cz, kde jsou 
bezplatně veškeré formuláře a též další informace k insolvenčnímu řízení. Nově od července 
bude platit, že návrh může sepsat za dlužníka jen advokát, notář, soudní exekutor, insolvenční 
správce nebo osoba s akreditací od Ministerstva spravedlnosti, což by mělo skoncovat s různými 
pokoutnými oddlužovacími centry, která zinkasovala od dlužníků velké peníze, ale nebyla schop-
na návrh správně sepsat, čímž dlužníka uvrhla ještě do větších problémů. Ve formuláři se uvedou 
všechny dluhy dlužníka a doloží se příslušnými listinami (smlouvami, rozsudky, notářskými zápisy 
apod.), dále se uvede veškerý majetek dlužníka větší hodnoty, doloží se příjmy za poslední tři 
roky a uvede se předpokládaná výše příjmů za dalších pět let. 
Nejčastějším způsobem oddlužení je oddlužení plněním splátkového kalendáře, kdy dlužník pět 
let splácí věřitelům a musí během této doby uhradit nejméně 30 % pohledávek. Oddlužení trvá 
vždy pět let a nekončí tím, že je uhrazeno 30 % pohledávek, jak se často mylně uvádí, teoreticky 
za těchto pět let může být uhrazeno i 100 % pohledávek. Částka pro rozdělení věřitelům, kterou 
musí měsíčně dlužník platit, a částka, která měsíčně musí dlužníkovi zbýt na živobytí, se odvíjí 
od toho, zda má dlužník nezletilé děti nebo manžela, přičemž přesnou částku lze vypočítat 
na kalkulátoru splátek na stránkách insolvenčního rejstříku. Tuto kalkulaci musí provést každý, 
kdo o oddlužení uvažuje, aby zjistil, zda na tuto hranici vůbec dosáhne a zda může o oddlužení 
požádat. Složitější situace je, pokud má dlužník nemovitost (pozemek, dům), protože na nich 
často vázne zástava, nejčastěji hypotéka banky. V rámci oddlužení banka může chtít nemovitost 
prodat a uspokojit svoji pohledávku z tohoto prodeje, takže ani oddlužení nemusí zachránit 
dlužníka před nuceným prodejem jeho domu. 
Výhodou však je, že na rozdíl od exekučního prodeje by insolvenční prodej neměl být za cenu niž-
ší, než je odhadní cena domu, a tak by se dům při oddlužení neměl nikdy prodávat pod cenou. 
Pokud dlužník řádně plní všechny podmínky oddlužení po celou dobu, krajský soud jej pak zpro-
stí úhrady zbylé části nesplacených dluhů, a tak dlužník po pěti letech splácení začíná s čistým 
štítem a bez jakýchkoliv dluhů.      Tomáš Doležal

Informace pro motoristy
Počínaje 1. červnem letošního roku je možno provádět úkony v registru silničních vozidel ja-

kýmkoliv obecním úřadem obce s rozšířenou působností. Omezení se týká pouze některých 
vývozů vozidla do zahraničí a vyzvednutí registrační značky uložené v depozitu a vyzvednutí re-
gistrační značky na přání. Tu je možno vyzvednout pouze na tom místě, kde došlo k jejímu 
objednání.       Robert Vitásek
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Informace řidičům na cestu do některých států Evropy
Pokud plánujete cestu osobním vozem do zahraničí, je důle-

žité, abyste se seznámili s místními předpisy pro řízení ještě 
předtím, než na cestu vyjedete. 
V další části se pokusíme podat „základní“, nezaručené infor-
mace, co platí v některých státech.

Stát 
Rychlostní limity (km/hod.) Povolený 

alkohol  
Trojúhelník Svícení Hasicí 

přístroj Vesta 
Důležitá tel. čísla 

dálnice mimo 
obec obec lékař. služba policie 

Belgie 120 90 50 0,5 ano ne ne ano 100 101 

Francie 130 
110 za deště 

90 
80     

- déšť 
50 0,5 ano doporučeno ne ano 112 (15) 17 

Chorvatsko 130 
120 do 24 let 

90 
80 do 
24 let 

50 0,5 s praxí 
0,0 ostatní ano ne ne ano 112 (194) 192 

Itálie 
130 

110 praxe do 
3 let 

90 50 0,5 s praxí 
0,0 ostatní ano 

ano na 
dálnici a v 

tunelu 
ne ano 118 113 

Maďarsko 130 90 50 0,0 ano ano mimo 
obec ne ano 104 107 

Německo 130 
doporučená 100 50 0,5 s praxí 

0,0 ostatní ano pouze 
v tunelu ne ne 112 110 

Polsko 140 90 

50 
5 -23 

h. 
60 

23 -5 
h. 

0,2 ano ano ano ne 999 (112) 997 

Rakousko 130 100 50 0,5 s praxí 
0,0 ostatní ne ne ne ano 141 

(144; 112) 133 

Rumunsko 130 90 50 0,0 ano ano ano ne 961 955 

Rusko 110 90 60 0,0 ano ano ano ne 03 02 

Řecko 130 90 50 0,5 s praxí 
0,2 ostatní ano ne ano ne 166 100 

Slovensko 130 90 50 0,0 ano ano ne ano 155 (112) 158 

Slovinsko 130 90 50 0,5 s praxí 
0,0 ostatní ano ano ne ano 01/5228408 

(112) 
113 

 

Srbsko 120 80 50 0,3 s praxí 
0,0 ostatní ano ano ne ano 94 92 

V. Británie 112 96 48 0,8 ne ne ne ne 999 999 

Ukrajina 130 90 60 0,0 ne ano ano ano 103 102 

Pozn. Alkohol je uváděn v promilech.

Závěrem můžeme sdělit, že pokud by Vám něco chybělo z vý-
bavy, platí zde tzv. Vídeňská smlouva z roku 1968, která 

říká, že vozidlo má být vybaveno pouze podle právní úpravy 
země, ve které je registrováno. Takže pokud máte platnou vý-
bavu pro ČR, tak by mělo být vše v pořádku.

Důležitá upozornění:
1. Když jedete do zahraničí a použijete motorové vozidlo, v je-
hož dokladech nejste uveden jako vlastník vozidla, nechte si 
vystavit od majitele vozidla potvrzení o užívání vozidla.
Vzor potvrzení ke stažení najdete na internetu zadáním:  Po-
tvrzení o užívání vozidla vlastněného cizí osobou.
Text potvrzení by měl být minimálně v anglickém nebo v jiném 
světovém jazyce, doporučený je jazyk cílové země. Důležité je, 
že potvrzení o užívání automobilu vlastněného cizí osobou či 
potvrzení o užívání firemního automobilu by mělo být notářsky 
ověřeno.
Některé evropské státy provádějí kontroly na hranicích a jest-
liže řidič nedokáže doložit souhlas majitele vozidla s jeho uži-
tím, může mu být znemožněn vjezd na území státu. Potvrzení 
o užívání vozidla vlastněného cizí osobou může zabránit 
možnému zadržení vozidla policií do doby, než se prokáže, že 
vozidlo není odcizeno.
2. Pozor na dodržování povolené maximální rychlosti. V ně-
kterých státech se provádí měření jak okamžité, tak úsekové 
rychlosti. Pokud budete změřeni, přeposílají některé státy 
vlastníkovi vozidla pokutu za překročení rychlosti, která se pla-
tí v eurech (a nejedná se o zanedbatelnou částku přepočtenou 
na Kč). Tyto státy jsou již propojeny s registrem vozidel v ČR 
a mají tak možnost nahlédnout do této evidence, ze které lze 
bez problému zjistit vlastníka či provozovatele vozidla a poku-
tu zasílají na jeho adresu.
Přejeme Vám bezpečný návrat z každé cesty.
Připravili: Robert Vitásek, Petr Franěc

Vedení Základní školy v Šilheřovicích, pedagogičtí pracovníci a žáci 8. třídy děkují panu po-
slanci a starostovi obce Bolatice Herbertu Paverovi za umožnění prohlídky Poslanecké sně-

movny Parlamentu České republiky a jejích přilehlých prostor v rámci školního výletu v Praze. 
Velmi si ceníme vstřícného přístupu a času věnovaného žákům a přejeme hodně pracovních 
i osobních úspěchů.                  ZŠ v Šilheřovicích

ZÍSKEJTE DOTACI AŽ 100 % NA NOVÝ KOTEL 
A 50 % NA ZATEPLENÍ A VÝMĚNU OKEN 
Vážení spoluobčané, 
obec Bolatice Vás se svými partnery srdečně zve na besedu na téma „Jak získat dotaci pro Váš 
rodinný dům” v pondělí 10. července od 17.00 hod. v Obřadní síni OÚ Bolatice. 
Na této besedě se dozvíte:
- kdy je potřeba dotaci vyřídit, aby na Vás zbyly peníze,
- jaké jsou podmínky pro získání dotace,
- jaký je postup pro úspěšné vyřízení dotace a kdo Vám s tím může pomoci,
- jakým způsobem lze rekonstrukci profinancovat, než přijde dotace na Váš účet,
- v případě zájmu je připravena pomoc zprostředkovat podání žádosti o Vaši dotaci.
                        Herbert Pavera
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Podmínky dotací na zateplení bytových domů jsou v současné době velmi výhodné 

Vyšší podpora, než jaká je v Integrovaném regionálním operačním programu (IROP), se 
v tomto programovacím období (2014 - 2020) již nedá očekávat. Proto je důležité, 

aby zpozorněli všichni ti, co uvažují o zateplování či pořízení fotovoltaických kolektorů, 
případně o změně zdroje tepla. Ministerstvo pro místní rozvoj (MMR) totiž zjednodušuje 
podmínky, zrychluje administraci a zároveň hledá další možnosti jak pomoci žadatelům 
získat potřebnou podporu, která od léta 2016 činí 30 - 40 % z celkových způsobilých výdajů 
projektu.

Ministerstvo pro místní rozvoj i nadále zjednodušuje proces předložení žádostí o podporu ener-
geticky úsporných opatření pro bytové domy se čtyřmi a více bytovými jednotkami a urychluje 
jejich administraci. Díky přijatým opatřením je aktuálně třeba předložit méně dokladů a pro 
vlastníky bytových domů je nyní také výrazně jednodušší vybrat dodavatele prací. Také se poda-
řilo výrazně zkrátit proces hodnocení žádosti. Záměrem je také zjednodušit pravidla pro získání 
podpory na zdroje tepla. Vzhledem k tomu, že dosažení energetických úspor se neváže pouze 
na zateplení a výměnu oken, ale také na zajištění dostatečného větrání, úpravu otopného sys-
tému a případně také na změnu zdroje tepla, přistoupil Řídicí orgán IROP k návrhu změny 
hodnotících kritérií týkajících se právě zdrojů tepla nebo jednotek pro nucené větrání se zpětným 
získáváním tepla. Tato kritéria budou předložena počátkem června členům Monitorovacího vý-
boru IROP, který o přijetí těchto změn rozhoduje, vysvětluje náměstek pro řízení sekce evrop-
ských programů Zdeněk Semorád. Změny budou poté promítnuty do revize 37. výzvy. Snahou 
MMR je umožnit podporu výměny např. plynového nebo elektrického kotle za tepelné čerpadlo, 
což v současné době není možné, a nabídnout tedy vlastníkům bytových domů více možností při 
hledání nejvhodnějšího řešení. 
Podporováno je jak zateplení obvodových stěn nebo výměna oken a dveří, tak i pořízení nového 
zdroje vytápění nebo fotovoltaických kolektorů. V létě 2016 se podařilo dojednat vyšší míru pod-
pory pro žadatele (aktuálně je poskytována podpora ve výši 30 až 40 % z celkových způsobilých 

výdajů podle míry dosažených úspor), a tedy zateplit bytový dům je v současné výzvě ještě výhod-
nější. Zároveň je možné říci, že podpora je výhodná pro všechny typy bytových domů: evidujeme 
žádosti o podporu na malé bytové domy o 4 bytech (přibližně pětina žádostí je podána na bytové 
domy o velikosti do 10 bytových jednotek), ale také na velké panelové domy. Také zastoupení 
panelových a cihlových bytových domů je přibližně rovnocenné, dodává náměstek Semorád. Jako 
nejaktivnější v předkládání žádostí se zatím jeví vlastníci bytových domů v Moravskoslezském 
kraji, odkud byly zatím podány žádosti o podporu v celkovém objemu 280 mil. Kč (téměř 1/5 
podpory všech administrovaných žádostí v aktuální výzvě). Naopak nejméně žádostí o podporu 
je z Pardubického kraje a z Vysočiny. Mezi nejčastější žadatele patří společenství vlastníků jed-
notek (60 % předložených žádostí) a obce (25 % předložených žádostí).
V polovině května evidujeme v obou výzvách téměř 600 žádostí v pozitivních stavech (tedy bez 
zamítnutých nebo žádostí stažených žadatelem) o celkovém objemu dotačního požadavku té-
měř 1,25 miliardy korun a aktuálně jsou vyplaceny první projekty, např. v Moravskoslezském, 
Libereckém nebo Pardubickém kraji. Dalších přibližně 370 projektů je v různých fázích reali-
zace a přibližně 200 projektů je ve fázi hodnocení. Většina projektů je podána na zateplení 
obvodových konstrukcí a výměnu oken. Podmínky 37. výzvy ale umožňují (při splnění podmínek) 
podpořit zateplení bytových domů, jejichž vlastníci již částečné zateplení nebo výměnu oken pro-
vedli. Výhodné podmínky pro získání podpory se vztahují k bytovým domům, které jsou kulturní 
památkou nebo se nacházejí v památkové zóně či v památkové rezervaci a z důvodů památkové 
ochrany nemohou splnit stejná technická kritéria jako ostatní bytové domy. 
Příjem žádostí o podporu v aktuální výzvě potrvá do 30. 11. 2017.
V případě, že Vás tyto informace zaujaly nebo byste se rádi dozvěděli další informace o získání 
podpory, obraťte se na regionální pracoviště Centra pro regionální rozvoj ČR. Regionální praco-
viště sídlí ve všech krajských městech. Kontakty jsou zveřejněny na webové adrese www.crr.cz. 

Autor: Miroslav Krob, Fotografie: archiv MMR
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Z knihovny
Pasování na čtenáře 
Čtenářská rodina se opět rozrostla o nové členy. Stali se jimi prvňáčci ZŠ Bolatice, které 

knihovna přivítala v řadách čtenářů. Slavnostní akt se konal na sklonku června v prostorách 
knihovny. 
Děti přivítala vedoucí knihovny Jana Štěpáníková a přečetla dětem slib čtenářů, který se svým 

souhlasem děti zavázaly dodržovat a podepsaly se na připravený pamětní arch. Poté se přikroči-
lo k samotnému pasování do „čtenářského stavu“. Žezla se chopil starosta obce Herbert Pavera 
a poklepáním na ramena děti symbolicky pozvedl mezi čtenáře. Malí čtenáři si na památku této 
události odnesli pohádkovou knížku, kterou obdrželi v rámci projektu „Knížka pro prvňáčka“. 
Kniha vyšla za laskavého přispění Svazu knihovníků a informačních pracovníků České republiky, 
nakladatelství Triton a projektu Čtení pomáhá.            Bohdana Drastíková 

Co se děje v knihovně…

Místní knihovna se rozzářila barvami. Zeď v dětském oddělení totiž dostala nový vzhled, a to 
v podobě veselých obrázků zvířátek a pestrých malůvek knížek a písmenek. Pro nejmenší 

čtenáře tak návštěva knihovny bude zase o něco zajímavější a příjemnější. 
Knihovna si přichystala i mnoho dalších novinek! Knihovní fond se za poslední dva měsíce roz-
rostl o téměř 200 nových knih. Nabídka je pestrá, od romantické literatury přes historickou pró-
zu po detektivky a thrillery. Samozřejmě, pokud ani knihovna nemá požadovaný titul ve fondu, 
lze jej objednat z jiné knihovny. Tato meziknihovní výpůjční služba (MVS) je zpoplatněna 10 Kč 
za jeden titul. Další služby jako tisk, kopírování, kroužková vazba, obalování učebnic a knih 
jsou již standardem. Ovšem pozor! Od července nabízí knihovna novou službu laminování, a to 
formáty A5 a A4. Během léta se také provozní doba knihovny nemění, takže i nadále bude ote-
vřeno pondělí a středa 9:00 - 18:00 hodin, úterý a čtvrtek 12:00 - 16:00 hodin a pátek od 9:00 
- 12:00 hodin. Ve dnech 4. července a 1. srpna (úterý) je pak prodloužena otevírací doba až 
do 20:00 hodin.              Krásné léto přejí knihovnice!

Pexesový turnaj (25. 5. 2017)

Odhodlaných a atraktivních soubojů byla svědkem bolatická knihovna, která již poosmé 
pořádala pexesový turnaj. Milovníci této hry změřili své síly, a zejména paměť, ve čtvr-

tek 25. května. 
Akce se každoročně těší velkému zájmu a letos se do turnaje přihlásilo 25 dětí. Ty byly rozděleny 
do čtyř kategorií dle věku. V jednotlivé kategorii soutěžící svedli boj s každým hráčem, až z nich 
vzešli tři nejúspěšnější. Na ně pak čekalo finále. Děti se do turnaje pustily s vervou sobě vlastní 

a bylo vidět, že je klání opravdu baví. V I. kategorii (předškoláci) kralovala Verunka Smitková, 
v závěsu za ní zůstala její sestra Klárka Smitková a třetí skončil Honzík Burian. Nejúspěšnějšími 
hráči pexesa v II. kategorii (1. a 2. tř.) byli Lucie Večerková, Filip Zoul a vítězka Anička Sněhotová. 
Ve III. kategorii (4. a 5. tř.) se na stupně vítězů probojovaly třetí Aneta Kocurová, druhá Tereza 
Martincová a první Nela Halfarová. IV. kategorii (6. a 7. tř.) ovládla Natálka Smitková, která 
za sebou nechala Honzu Hoblíka a Šimona Harazima. Všechny děti, které se turnaje zúčastnily, 
dostaly dárkový balíček a finalisté sladkou odměnu. Akci sponzorsky podpořila firma Optys Opa-
va, Česká průmyslová zdravotní pojišťovna Opava a obec Bolatice.  
               Bohdana Drastíková 
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Smějeme se s knihovnou 
Trpaslík přijde do knihovny a ptá se knihovnice:
„Máte knížku o diskriminaci trpaslíků?“
„Horní police.“

Přijde blondýnka do knihovny, opře se o pult, kde sedí knihovnice, a spustí: „Jeden cheesburger, 
jahodový koktejl a malou kolu...“
„Ale tady jste v knihovně!“, upozorní ji knihovnice.
„Aha,“ řekne blondýnka a pokračuje šeptem, „jeden cheesburger, jahodový koktejl a malou 
kolu...“

Mladá žena v knihovně:
„Prosím vás, kde najdu knihu o manželském štěstí?“
"Zkuste oddělení pohádek nebo fantasy."

Babička si v knihovně půjčuje milostný román. Knihovnice, která ji zná, je překvapena:
„Já myslela, že se zajímáte jen o dějiny.“
„Jo, holka, v mým věku jsou tohle už dějiny.“

Přijde blondýnka do knihovny vrátit knihu a říká: „Už dlouho jsem nečetla něco tak složitého, 
samá čísla a jména, kdo si je má všechny pamatovat?“ Knihovnice: „I přesto děkujeme, že jste 
nám vrátila telefonní seznam.“
       Zdroj: Internet

Ukradené komiksy (18. 5. 2017)

Skandál! Knihovnou se šířila znepokojivá zpráva, že byl ukraden vzácný a oblíbený komiks 
Simpsonových! Kdo tento případ vyřeší?!

Naštěstí se nejednalo o reálnou krádež, ale pouze o fiktivní. Knihovnu totiž ve čtvrtek 18. květ-
na navštívili žáci jedné pražské základní školy a vedoucí knihovny Jana Štěpáníková si pro ně 
připravila tento zapeklitý detektivní případ. Děti tak musely pomocí otisků prstů, otisků bot, 
zanechaného vlasu a dalších indicií zjistit, kdo je pachatelem této „krádeže“. Malí kriminalisté 
se do vyšetřování pustili velice zodpovědně a se zájmem. Smyšlený pachatel byl brzy odhalen. 
Poté si děti prohlédly prostory knihovny a zahrály vybrané deskové hry, které jsou v knihovně 
k dispozici k půjčení.              Bohdana Drastíková 
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Beseda s Janem Opatřilem a kapříkem 
Metlíkem (2. 5. 2017) 

Děti z několika tříd místní školy vyměnily začátkem května sezení v učebně za příjemné dopo-
ledne v knihovně. Cílem byla návštěva vodního světa. Dorazil zde totiž spisovatel, ilustrátor 

a rybář Jan Opatřil. Ten dětem představil kapříka Metlíka a povyprávěl jim mnoho zajímavých 
příběhů a historek, kterými se kapříkův mokrý život hemží. Děti se moc bavily a knihovnou se 
tak nezřídka ozýval jejich smích. Na závěr besedy se konala autogramiáda a děti si tak kromě 
nových dojmů mohly odnést i spisovatelův podpis. Nejžádanější knihou v knihovně se tak nyní 
stalo „Dobrodružství kapříka Metlíka“.              Bohdana Drastíková 

Cesta do Santiaga de Compostela 

Za zvuků kytarových strun a poutavého vyprávění se vydali na cestu do Španělska návštěvníci 
přednášky cestovatele Patrika Korby. Akce se konala v místní knihovně v polovině června. 

Přednášející vyprávěl o své cestě do poutního místa Santiaga de Compostela, kam se vydal 
pěšky ze svého rodného domu v jižních Čechách. Posluchači, kteří se sešli v hojném počtu, se 
dozvěděli o krásách, útrapách a zajímavých zážitcích z této tisíc kilometrů dlouhé cesty. Vyprá-
vění pak oživil zpěvem a hraním na kytaru. Nechyběla ani živá recitace jeho básně.
              Bohdana Drastíková 

Olympiáda seniorů v Bělé 

Na pozvání seniorského klubu Bělá, jsme se ve středu 
14. 6. 2017 účastnily Olympiády seniorů. Do soutěže se 

zapojilo 5 okolních obcí a 2 družstva z Polska a soutěžilo 
se v 7 disciplínách. 
Za bouřlivého povzbuzování soutěžících, jsme prožili krás-
né odpoledne. Organizátoři akce připravili bohaté občer-
stvení, kolo štěstí a velmi pestrou tombolu. Celou akci 
provázela živá hudba a bolatické seniorky si zatančily své 
oblíbené kantry. Vítězství bolatických seniorek provázely 
bouřlivé ovace a zpěv všech účastníků. Diplom a pohár, 
který za vítězství převzaly, jim bude připomínat krásně 
prožité odpoledne v Bělé. Poděkování patří jak organizáto-
rům akce, především p. Andělínu Bizoňovi, tak soutěžícím 
a všem účastníkům za povzbuzování v soutěžích.
               Za Klub seniorů Helena Uvarová
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SDH Bolatice

Jaro u mladých hasičů z Bolatic

Mladí hasiči jsou na jaře ještě více aktivní než v zimních měsících, a to díky začínajícím sou-
těžím. První nás čekala už na konci dubna, a to v Těškovicích. I když počasí nebylo po ránu 

úplně perfektní, nakonec soutěž dopadla dobře a i sluníčko se na nás podívalo.
Kvůli nepříznivému počasí byla okrsková soutěž v Kravařích přesunuta na sváteční pondělí 1. 
května. Tady jsme si užili sluníčka už od ranních hodin a to nás nabilo k dobrému výkonu 
na požárním útoku.
Lesní Albrechtice nás 6. května přivítaly mlhou a nevlídným počasím, ale na naši dobrou náladu 
to nemělo vliv. Tady se starší žáci předvedli v dobré kondici na požárním útoku, kdy byli šestí 
z patnácti a osmí na štafetě 4 x 60 m. Celkově zde skončili na krásném 5. místě.
Letošní květnové počasí nepřálo sobotním soutěžím, a tak jsme do Kylešovic vyráželi se zatáh-
nutou oblohou. Jsme však hasiči a takovéto počasí nás nemůže rozhodit. Při čekání na odběh-
nutí všech disciplín, jak mladších, tak i starších, si naše děti vytvořily živou  šnečí farmu, kterou 
si pak v krabičce některé odvážely domů.
Další soutěže, které nás ještě čekají do konce školního roku, budou ve Štěpánkovicích a ve Vel-
kých Hošticích. O tom v příštím zpravodaji.
Někteří si také vyzkoušeli běh na 60 m s překážkami v Kravařích, a to Vojta Jaroš, Ivet Jarošová, 
Terezka Pytlíková a Erik Štefek. Jednotlivci zde běží určenou trať, kde překonávají bariéru, kladi-
nu a do cíle vbíhají s proudnicí v ruce. V této disciplíně, kde jde hlavně o zručnost a dobrý čas, 
skončil Vojta mezi staršími chlapci na 4. místě.
Zúčastnili jsme se také Globus cupu, kde v mladších dívkách běžela Terezka Pytlíková, v mlad-
ších chlapcích Erik Štefek a ve starších dívkách Ivet Jarošová. Terezka skončila na 12. místě z 27 
zúčastněných, Erik taktéž na 12. místě z 34 mladších chlapců a Ivetce se tento závod bohužel 
nepovedl, ale i tak jsme si tento den užili.
Mladší i starší žáci a dorostenci nejen trénují a soutěží, ale také se účastní aktivit svého sboru. 
Jednou z nich byla mše svaté za hasiče v místním kostele, kde se sešla menší polovina dětí. 
Za sebe a sbor jim chci poděkovat, že na tuto akci přišly.

I rodiče dětí jsou u nás aktivní, pomáhali nejen při pohárové soutěži, ale také při úklidu garáže, 
aby zde mohlo vzniknout zázemí pro jejich ratolesti. Tímto jim chci taktéž poděkovat za pomoc 
a věřím, že budou i nadále takto aktivní.
Pomalu se nám blíží prázdniny, a tak bych chtěla všem dětem popřát, ať si je pořádně užijí, 
odpočinou si a hlavně ať na sebe dávají pozor. Poslední červencový týden si pořádně užijeme. 
HEZKÉ PRÁZDNINY!                Za SDH Bolatice Andrea Pytlíková, vedoucí mládeže

Hasičský Den matek a žen 
Dne 13. 5. 2017 proběhlo na Hasičské zbrojnici v Bolaticích posezení pro všechny členky 

sboru, které jsou maminkami, a také pro ty, které jednou maminkami budou.
Začátek této akce byl v 16 hod. a hned u vstupu nás přivítali členové sboru Radek Slivka a Ra-
dim Plaskura. Dostaly jsme malou pozornost v podobě růžičky a také malou štamprličku na při-
vítanou. Chvíli na to nás oficiálně přivítal starosta sboru pan Josef Balarin, který nám poděkoval, 
že pomáháme s úklidem hasičárny, vedením dětí a soutěžnímu družstvu za reprezentaci.
Odpolední kafíčko se zákuskem nám zpříjemnila návštěva pana starosty Herberta Pavery.  Také 

poděkoval za práci, kterou ve sboru děláme. Dlouho se nezdržel, jelikož měl další povinnosti, 
které nemohl odložit.
V podvečer jsme měly nachystáno malé občerstvení, jež bylo velmi výtečné a tímto chci poděko-
vat kuchaři Jiřímu Langrovi. Nejen u tohoto občerstvení jsme se pobavily, zasmály,  zhodnotily 
situaci nejen ve světě, ale i u nás a probraly nejednu důležitou věc.
Za celý kolektiv žen, které se této akce zúčastnily, bych chtěla poděkovat obsluze, kuchaři, ale 
také výboru za krásný den strávený ve společnosti jak mladších, tak i starších hasiček, kterých 
si nesmírně vážíme.
                                                                                Za SDH Bolatice Andrea Pytlíková
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Okrsková soutěž na Borové 

V pondělí 8. 5. 2017 proběhla okrsková soutěž žen, mužů a dorostu. Tým bolatického dorostu 
byl sestaven teprve začátkem podzimu a tato soutěž tak byla jejich oficiálně první. Soutěže 

se zúčastnili tito dorostenci: Vojta Jaroš, Pavla Jarošová, Šimon Plaskura, Adri Teichmannová, 
Denča Teichmannová, Tomáš Češla a Domča Strnisková. Poslední zmiňovaná u nás hostovala, 
jelikož v jejich SDH dorost nebyl, nyní již dorost složili a tak běhá za svůj tým. Tímto jí chceme 
poděkovat, že za nás běhala a také za to, že jsme ji mohli poznat.
Po zaběhnutí a sestřiknutí pravého terče s časem 37,46 skončili dorostenci z Bolatic na krás-
ném 2. místě, před nimi o chloupek skončily Štěpánkovice s časem 37,18. Z Borové jsme si tak 
odváželi dárkový balíček a hlavně pohár, který nám bude zdobit poličku v hasičárně.
Velké poděkování patří našemu trenérovi Bohumilu Vybrančíkovi za intenzivní trénování a tr-
pělivost.
         Za SDH Bolatice Andrea Pytlíková

Pohárová soutěž mladých hasičů v Bolaticích 

V sobotu 27. 5. 2017 pro-
běhla Pohárová soutěž 

mladých hasičů, které se zú-
častnilo celkem 15 soutěžních 
družstev z blízkého okolí.
Slavnostním nástupem byla 
zahájena soutěž, kde se všem 
přítomným představil starosta 
obce pan Herbert Pavera, sta-
rosta sboru pan Josef Balarin, 
sponzor soutěže pan Jan Do-
rušák st. a také další osoby, které byly důležité po celou dobu soutěže.
Na štafetu 4x60 m se jako první postavili starší žáci. Požární útok zahájili bolatičtí mladší žáci 
- družstvo „A“, po nich nastoupila další družstva a také i náš tým mladších „B“.
Na prvním místě u mladších žáků se umístily Kravaře, druhé místo obsadily Hněvošice a třetí 
příčka patřila Vrbce.  U starších žáků první místo patřilo Hněvošicím, druhé místo Štěpánko-
vicím a třetí příčku vybojovaly Bolatice. Bolatický tým mladých „A“ skončil na 5. místě a tým 
„B“ na 8. místě.
V tento den k nám zavítali kolegové z OSP Rudy (Polsko), aby se podívali, jak u nás probíhá 
taková dětská soutěž. Velmi se jim líbil požární útok, který bedlivě sledovali a na závěr soutěže 
nás poprosili, abychom jim to ještě jednou ukázali. Po odběhnutí starších žáků se jim základna 

poskládala a bylo jim vysvětleno, co který člen v družstvu dělá. Na startovní čáru se připravilo 
osm dětí a po odstartování si naostro odběhly svůj první požární útok v Česku, odměnou jim byl 
velký aplaus obecenstva.
Za sebe můžu celou soutěž zhodnotit jako velice vydařenou, počasí přálo, žádný úraz se nestal 
a všichni spokojeně odjeli domů s nějakou cenou.
Na závěr bych chtěla poděkovat hlavně sponzorům, a to Obecnímu úřadu Bolatice, panu Janu 
Dorušákovi st. a také všem, kteří se do soutěže jakkoliv zapojili a přispěli tak k hladkému průbě-
hu této akce.           Za SDH Bolatice Andrea Pytlíková

Okresní kolo dorostu na Borové
Dne 21. 5. 2017 proběhlo okresní kolo dorostu - jarní část. Podzimní část proběhla v Dobrosla-
vicích, kde dorostenci skončili společně se Štěpánkovicemi na prvním místě.
První disciplína byla štafeta 4x100 m, kde se běželo dvoukolově. První pokus měli lepší než druhý 
a v této disciplíně byli první. Další v pořadí byl běh na 100 m s překážkami, zde se jim nevedlo, 
ale každý den není posvícení. Poslední disciplínou -  požárním útokem si vedli velmi dobře 
a v této disciplíně byli první.
Celkově i s podzimním kolem skončili na krásném 1. místě. Tímto jim chci ještě jednou popřát 
a ocenit, že jsou tak skvělý tým.
              Za SDH Bolatice Andrea Pytlíková
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Den matek a návštěva Hory sv. Anny 
V sobotu 13. 5. jsme, my hasičky seniorky, osla-

vily se svými mladšími kolegyněmi Den matek. 
O obsluhu a výborné pohoštění se starali naši 
hasiči. Přišel nás pozdravit i starosta obce. 
V neděli 14. 5. jsme se vydali do Polska 
na Horu sv. Anny, kde se konala slavnostní 
pouť a mše k oslavám sv. Floriána, který je 
patron a strážce hasičů.
Sjíždějí se zde hasiči snad z celého Polska. 
Mše je sloužena v údolí pod klášterem fran-
tiškánů a chrámem.
Když je krásné počasí, a teď nám opravdu 
přálo, je to neskutečný zážitek. 
Po mši jsou všichni poutníci, tentokrát jich 
bylo 1500, pohoštěni hrachovkou a chlebem 
a po jídle se rozjíždějí do svých domovů. Naše 
zastávka v Kuźni Raciborske u Edka a Janka 
nám zpříjemnila krásně strávený den. Velké 
poděkování patří řidiči Petru Nawrathovi, 
který nás ochotně odvezl na místo a také nás 
zpět přivezl v pořádku. Této akce se zúčastnili 
manželé Hanslíkovi, Ondrušovi a Nawrathovi.
        Ludmila Hanzlíková

Starší žáci z Borové jsou druzí nejlepší v Moravskoslezském kraji 

Mimořádného úspěchu dosáhlo družstvo starších 
žáků borovských hasičů. Přes okrskové a okres-

ní kolo postoupilo až do krajského kola hry Plamen. 
V něm vybojovalo krásné druhé místo a postup na mis-
trovství České republiky jim tak utekl pouze o jedinou 
příčku. Výborného umístění dosáhla také naše doros-
tenka Hanka Mrovcová.

Okrskové kolo hry Plamen bylo rozděleno 
do dvou částí. Ta podzimní proběhla v Borové 8. říj-
na 2016. Soutěžilo se v disciplíně Závod požárnické 
všestrannosti (ZPV), ve které pětičlenné družstvo běží 
terénem cca 2 - 3 km a cestou plní předem předepsa-
né úkoly. Ty jsou z oblasti topografie, zdravovědy nebo 
požární ochrany, nechybí však ani střelba ze vzdu-
chovky, uzlování a překonání vodního příkopu po vo-
dorovně napnutém laně. V kategorii starších žáků 
byla nejlepší hlídka ze Štěpánkovic před naší hlídkou 
a hlídkou z Velkých Hoštic. V kategorii mladších žáků 
se nám dařilo ještě více. Naše hlídka zvítězila před 
kobeřickou a kravařskou hlídkou. Jarní část soutěže 
probíhala v Kravařích 1. května 2017. 

Soutěžilo se již v požárně technických disciplí-
nách, konkrétně ve štafetě dvojic, štafetě 4x60 metrů 
s překážkami a požárním útoku. V kategorii starších 
žáků v disciplíně štafeta 4x60 metrů s překážkami zví-
tězilo družstvo z Hněvošic (čas 47,80 vteřiny), druhé 
bylo družstvo z Velkých Hoštic (48,01 vteřiny) a Bo-
rovští skončili třetí (48,45 vteřiny). Ve štafetě dvojic 
jsme skončili druzí (59 vteřin) za družstvem z Hněvo-
šic (53 vteřin) a před družstvem z Velkých Hoštic (60 
vteřin). V poslední disciplíně - požárním útoku - naše 
družstvo zvítězilo krásným časem 16,34 vteřiny před 
družstvy z Hněvošic (18,87 vteřiny) a Velkých Hoštic 
(21,34 vteřiny). V celkovém hodnocení starších žáků 
tedy se součtem umístění ze všech čtyř disciplín 
zvítězilo družstvo z Borové (8 bodů) před družstvem 
z Hněvošic (9 bodů) a Velkých Hoštic (11 bodů).  V ka-
tegorii mladších žáků jsme skončili na čtvrtém místě 
ve štafetě 4x60 metrů s překážkami s časem 60,71 
vteřiny. Štafetu dvojic jsme zvládli za 77 vteřin a bylo 
z toho opět čtvrté místo. V požárním útoku jsme brali 
5. místo za čas 28,17 vteřiny. S celkovým součtem 
14 bodů jsme skončili těsně třetí za družstvy z Kravař 
a Hněvošic, která shodně získala 13 bodů, avšak díky 
lepšímu požárnímu útoku zvítězily Kravaře. Naši star-
ší žáci tedy z prvního místa postoupili do okresního 
kola. Mladší žáci sice skončili na třetím - prvním ne-
postupovém místě, avšak druhé Hněvošice se vzdaly 

postupu, a proto do okresního kola postoupilo i naše 
druhé družstvo.

Okresní kolo hry Plamen proběhlo na domácí 
půdě v Borové v sobotu 20. května. Soutěž nám za-
hájilo družstvo borovské přípravky se svou ukázkou. 
Samotný závod probíhal hned v pěti disciplínách v ka-
tegorii starších žáků a ve čtyřech v kategorii mladších 
žáků. Z organizačních důvodů již neprobíhal ZPV, ov-
šem ke třem klasickým disciplínám přibyla ještě štafe-
ta CTIF a starším žákům i požární útok CTIF. Jedná se 
o disciplíny, které se na běžných závodech neběhají, 
avšak naše družstva se na ně připravovala již od pod-
zimu, proto i tentokrát jsme měli postupové ambice. 
Do krajského kola postupují první dvě družstva v ka-
tegorii starších žáků. V mladších žácích se již dále 
nepostupuje. Naši mladší žáci si vedli na výbornou. 
I přesto, že většina členů našeho týmu je narozená 
v ročníku 2007 a 2008, už má výkonnost na úrovni 
ročníku 2006. Proto jsou schopni konkurovat i druž-
stvům, jehož členové jsou i o dva roky starší. A výsledek 
z okresního kola to jen potvrdil. Družstvo borovských 
mladších žáků skončilo druhé v disciplíně štafeta dvo-
jic (77,84 vteřiny) a ve štafetě CTIF (106,95 vteřiny). 
Z disciplín požární útok a štafeta 4x60 metrů s pře-
kážkami brali vždy třetí místo. S konečným součtem 
deseti bodů skončili druzí za suverénním družstvem 
z Kravař, které vyhrálo všechny čtyři disciplíny. Třetí 
skončily Chvalíkovice (11 bodů). Kategorie starších 
žáků slibovala zajímavější souboj. Na vítězství v soutě-
ži si brousila zuby hned tři družstva. Ve výborné formě 
byl pravidelný účastník mistrovství ČR a mistr republiky 
z roku 2013 - SDH Těškovice. Silné byly také Hněvoši-
ce. Třetím favoritem bylo domácí družstvo. Protože vli-
vem špatného jarního počasí jsme neměli natrénováno 
tolik, kolik bychom potřebovali, zvolili jsme taktiku jis-
toty, tedy své pokusy zaběhnout bez výraznějších chyb 
a pohlídat si postup, třeba i z druhé pozice. Taktika 
se nám vyplatila! V disciplíně štafeta dvojic jsme brali 
3. místo, v požárním útoku CTIF a štafetě 4x60 metrů 
s překážkami jsme skončili shodně druzí a v požárním 
útoku a štafetě CTIF jsme dokonce vyhráli. 

Celkově jsme posbírali devět bodů a to stačilo 
na vytoužené druhé místo a historicky první postup 
borovského žákovského družstva do krajského kola. 
V závodě zvítězilo družstvo z Těškovic, které získalo 
sedm bodů, a třetí byly Hněvošice se šestnácti body.

Krajské kolo hry Plamen proběhlo ve Frýdku - 
Místku ve dnech 2. - 3. 6. 2017. Samotný závod pro-
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bíhal hned v šesti disciplínách. K těm pěti z okresního kola přibyl i ZPV. Z toho hned dvě 
disciplíny se běžely v provedení po oválné dráze a ne člunkově, jak jsme zvyklí. Zcela se tak 
mění předávky mezi jednotlivými úseky, a to bylo třeba dobře natrénovat. Času však bylo málo, 
okresní a krajské kolo dělilo pouze čtrnáct dní. Tréninky byly téměř denně a díky pochopení 
rodičů i pana ředitele ZŠ Bolatice jsme měli možnost uspořádat dvoudenní soustředění. Hodně 
nám to pomohlo, časy na některých disciplínách se zlepšily i o deset - patnáct vteřin. Díky 
tomu jsme se zařadili mezi favority samotného závodu. Toho se zúčastnilo 12 družstev, vždy 
první dvě z jednotlivých okresů Moravskoslezského kraje. Na mistrovství ČR postupoval již jen 
vítěz krajského kola. Samotné krajské kolo začalo v pátek odpoledne Závodem požárnické 
všestrannosti. Ten se běžel podél řeky Ostravice. Do závodu jsme nasadili dvě pětičlenné hlídky. 
Ta lepší zvládla trať dlouhou 2600 metrů a se šesti stanovišti za 20 minut a 30 vteřin. K času 
si připsali ještě 6 trestných minut. Celkový čas 26:30 minut je umístil na průběžnou třetí pozici. 

V disciplíně zvítězily Michálkovice (23:28 minut), druhé skončily Těškovice (24:55 minut). 
Další disciplíny probíhaly již v sobotu. Tou první byla štafeta CTIF. Běžela se na dva pokusy. Délka 
dráhy je 400 metrů a účastní se jí devět z deseti členů družstva. Borovští zvládli svůj první pokus 
za 74,35 vteřiny. Ten druhý ještě zlepšili na 72,65 vteřiny a v disciplíně skočili druzí za Michálkovi-
cemi (71,23 vteřiny) a Muglinovem (73,75 vteřiny). Průběžně jsme se usadili na druhé pozici. Další 
disciplínou byla štafeta 4x60 metrů s překážkami. Ta se nakonec pro naše družstvo ukázala jako 
kritická. Do disciplíny jsme nasadili dvě vyrovnané čtveřice. Ta první udělala chybičku až v závěru 
svého běhu, čas byl 44,85 vteřiny. I přes chybu to však byl čas, který se od této čtveřice očekával. 
Protože ale i soupeři běhali výborné časy, bylo třeba, aby naše druhá čtveřice čas ještě výrazně 
zlepšila. To se bohužel nepovedlo. Mezi prvním a druhým úsekem došlo ke kolizi našich závodníků 
a následně ke špatné předávce, kvůli které byl pokus neklasifikován. Navíc při střetu došlo ke zra-
nění naší členky Lucky Blahetkové, která si silně zhmoždila kotník a její start v dalších disciplínách 
byl nejistý. Ve štafetě jsme tedy nakonec brali s časem první čtveřice až osmé místo a to nás po-
sunulo na průběžnou třetí příčku. V disciplíně opět zvítězily Michálkovice a jejich náskok už začal 
být propastný. Čtvrtou disciplínou v pořadí byl požární útok CTIF. Zranění Lucky nevypadalo vůbec 
dobře a my už jsme začali vymýšlet další alternativy. Bohužel, požární útok CTIF je asi nejsložitější 
disciplínou, kdy jednotliví členové plní na dráze hned několik úkolů. Naštěstí Lucka je bojovnice 
a řekla, že to zkusí. Nakonec nastoupila do obou pokusů a i přes silnou indispozici to zvládla. 
V prvním pokusu jsme dosáhli času 56,21 vteřiny a připsali si 5 trestných vteřin. Druhý pokus 
jsme ještě vylepšili (52,48 + 5 trestných vteřin) a stačilo to na čtvrté místo v disciplíně. Průběžně 
jsme tak drželi třetí příčku. Předposlední disciplínou byla štafeta dvojic. Té jsme se trochu obávali, 
avšak nakonec zcela zbytečně. Naše lepší pětice zaběhla skvělý čas 53,22 vteřiny a byl to osobní 
rekord našeho družstva a třetí místo v disciplíně. Před poslední disciplínou jsme poskočili na prů-
běžnou druhou příčku, kde jsme se usadili společně s Muglinovem. Již jistě první byly Michálkovi-
ce, čtvrté Staré Heřminovy  a páté Těškovice. Na disciplínu požární útok jsme si věřili asi nejvíce. 
Byl to souboj mezi námi a Muglinovem. Kdo bude lepší, vybojuje si konečné druhé místo. My jsme 
si ho zajistili už svým prvním pokusem. Soutěžilo se na nástřikové terče, do kterých je třeba nalít 
deset litrů, aby se zastavil čas. My jsme svůj první pokus zastavili na hodnotě 21,61 vteřiny a byl 
to nakonec i vítězný čas. Rostík Uvara na prvním terči měl nastříkáno dokonce za 18,50 vteřiny, 
což je čas z říše snů. Druhým pokusem jsme náš čas již nezlepšili, i když byl také velice kvalitní. 
Zastavil se na hodnotě 21,85 vteřiny a raritou je, že se oba naši proudaři vešli  na setinu do stejné 
hodnoty. To se u nástřiku vidí výjimečně. Každopádně vítězství v poslední disciplíně nám zajistilo 
konečnou druhou příčku. V požárním útoku zaváhalo družstvo Muglinova, které to nakonec odsu-
nulo až na konečnou čtvrtou pozici. Naopak díky druhému místu v požárním útoku se na konečnou 
třetí pozici vyhouply Staré Heřminovy. V požárním útoku zaváhaly nakonec i do té doby suverénní 
Michálkovice, avšak ani tento neúspěch již nemohl ohrozit jejich vedoucí pozici. 

Konečné pořadí krajského kola tedy bylo následující: 1. místo Michálkovice - 15 bodů, 2. 
místo Borová - 21 bodů, 3. místo Staré Heřminovy - 26 bodů. Naši kolegové z okresu - Těškovi-
ce, skončili na pátém místě se třiceti body. Druhé místo v krajském kole je největším úspěchem 
v historii žákovských družstev našeho sboru. Moc děkujeme našim závodníkům za vzornou 
reprezentaci sboru i obce. Družstvo starších žáků tvořili tito závodníci: Adam Fischer, Rosťa 
Uvara, Tadeáš Uvara, Filip Klapetek, Lucie Blahetková, René Suski, Hanka Mrovcová, Martin 
Blahetka, Verča Ciencialová, Adéla Riplová, Katka Hladká a Kryštof Michalík, Verča Hahnová, 
Vašek Scheffczik a Eliška Muchová. Jejich přístup k tréninku i k samotnému závodu byl výborný!
Velká část členů družstva starších žáků měla možnost se přihlásit už i do soutěže dorostu. 
Do okresního kola se přihlásilo hned osm členů borovského sboru. Všichni startovali v kate-
gorii jednotlivců. Do celkového pořadí se započítávaly výsledky ze čtyř disciplín: běhu na sto 
metrů s překážkami, vědomostního testu, branného běhu a z dvojboje. V podzimní části, která 
proběhla 22. října 2016 v Dobroslavicích, se odehrály dvě disciplíny, zbylé dvě byly na pro-
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gramu jarní části, která proběhla v Borové 21. května. V konečném hodnocení se nejvíce dařilo 
Hance Mrovcové, která v kategorii mladších dorostenek zvítězila a postoupila do krajského kola. 
Ve stejné kategorii se na čtvrtém místě umístila Verča Ciencialová. V kategorii středních doros-
tenek se na xx místě umístila Lucka Blahetková. 

Škoda, že se Lucka zúčastnila pouze jarní části. V kategorii mladších dorostenců postup 
těsně utekl Martinu Blahetkovi. I když měl stejný součet umístění jako vítěz kategorie, o půl 
sekundy pomalejší čas na stovce ho nakonec posunul na druhou, již nepostupovou pozici. 
Páté místo v mladších dorostencích, i přes neúčast v podzimní části, vybojoval Adam Fischer. 
Ve středních dorostencích nás reprezentoval Filip Klapetek (7. místo), Viktor Kučera (8. místo) 
a Štěpán Uvara (9. místo). 

V krajském kole dorostu, které proběhlo 4. června 2017 ve Frýdku-Místku, nás tedy repre-
zentovala Hanka Mrovcová. Její výkony byly vynikající. Soutěž proběhla ve třech disciplínách: 
běhu na sto metrů s překážkami, dvojboji a vědomostním testu. Na stovce Hana zaběhla čas 
21,21 vteřin a vybojovala si tím druhé místo. Stejnou pozici brala i z dvojboje za čas 21,43 
vteřiny. Protože test zvládla bez chyby, mohla se radovat z celkového druhého místa v kategorii 
mladších dorostenek. První pozici a postup na mistrovství ČR si vybojovala Ester Žišková ze Sta-
rých Heřminov, třetí byla Lucie Jurkovská z Ostravy - Heřmanic. Hance taktéž musíme poděkovat 
za skvělé výkony a vzornou reprezentaci sboru.

Kromě postupových soutěží se někteří naši žáci zúčastnili taktéž soutěže v běhu jednotlivců 
na šedesát metrů s překážkami. Ten proběhl v Kravařích v pondělí 8. května. Nejvíce se dařilo 
Adamu Fischerovi, který časem 14,24 vteřiny vyhrál kategorii starších žáků. Jen těsně za ním 
byl Martin Blahetka, který za čas 14,35 vteřiny bral druhé místo. Pátý byl Tadeáš Uvara (osobní 
rekord 14,91 vteřiny) a devátý Filip Klapetek (16,24 vteřiny). V kategorii mladších žáků se umístil 
na třetím místě Jan Hoblík s časem 17,59 vteřiny a na místě pátém Adam Uvara s časem 18,73 
vteřiny. V kategorii starších žákyň nás reprezentovaly Hanka Mrovcová a Lucie Blahetková. Hanka 
skončila pátá s časem 14,59 vteřiny a Lucka šestá s osobním rekordem 14,84 vteřiny. Všem 
zúčastněným gratulujeme!

V závodění nezůstalo pozadu ani naše družstvo mužů. Zúčastnili se okrskové soutěže v po-
žárním sportu, kterou jsme jako sbor, při příležitosti výročí 90 let od svého založení, pořáda-
li 8. května 2017. Soutěž proběhla ve dvou disciplínách. V běhu na sto metrů s překážkami 
a v požárním útoku. Naši muži překvapivě skončili druzí ve své silné disciplíně - běhu na sto 
metrů s překážkami. Avšak zabrali v požárním útoku - vyhráli jej a to jim s přehledem stačilo 
k celkovému triumfu v soutěži. Konečné pořadí soutěže jedenáctého okrsku bylo následující: 1. 
Borová (3 body), 2. Štěpánkovice (5 bodů), 3. Svoboda (5 bodů), 4. Kobeřice (10 bodů), 5. Stra-
hovice (10 bodů), 6. Bělá (12 bodů), 7. Bolatice (13 bodů), 8. Rohov (16 bodů) a 9. Sudice (16 
bodů). Přeborníkem okrsku v běhu na sto metrů s překážkami se stal náš závodník Petr Langer. 
V kategorii žen byla nejúspěšnější Svoboda (3 body) před Bolaticemi (3 body), Bělou (7 bodů) 
a Štěpánkovicemi (7 bodů). Naši muži si vybojovali postup do okresního kola, který však kvůli 
nevyhovujícímu termínu okresního kola přenechali dalšímu v pořadí. I našim mužům musíme 
poděkovat za kvalitní reprezentaci sboru.

S poděkováním nesmíme zapomenout ani na členy sboru, rodiče dětí a sponzory, kteří po-
mohli s organizací soutěží, které náš sbor pořádal v měsíci květnu. Během čtrnácti dnů proběhly 
v borovském areálu hned tři soutěže - okrskové kolo v požárním sportu mužů a žen, okresní kolo 
hry Plamen a okresní kolo dorostu. Poděkovat musíme každému, kdo se jakkoliv zapojil do or-
ganizace těchto soutěží.                                                                                         SDH Borová
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Příspěvek za Římskokatolickou farnost Bolatice

Začíná tolik očekávaný čas letních prázd-
nin. Čas, který vybízí k odpočinku, relaxa-

ci a cestování. Čas, který je tou nejvhodnější 
příležitostí být spolu, poněvadž během škol-
ního roku má každý své povinnosti, a tak se 
členové rodiny více či méně potkávají nebo 
míjejí. Radujme se z těchto dnů, které jsou 
před námi, a čerpejme z nich tolik potřeb-
nou novou sílu. 

V neděli 2. července v 14:30 hodin bu-
deme při mši svaté vyprošovat požehnání 
na dobu prázdnin. Od pondělí 3. července 
začíná platit prázdninový pořad bohoslužeb. 
Mše svaté budou slouženy v pondělí v 6:30 
hodin a v pátek v 18:00 hodin. V sobotu bude 
mše svatá v 18:00 hodin a v neděli v obvyklých 
časech, tzn. v 8:30 a 14:30 hodin.

Ve středu 5. července si připomeneme 
památku svatých Cyrila a Metoděje, slovan-
ských věrozvěstů. Slavná mše svatá bude toho 
dne sloužena v 8:30 hodin. Cyril a Metoděj, 
bratři z řecké Soluně, vytvořili písmo hlaholici 
a prosadili staroslověnštinu jako bohoslužeb-
ný jazyk. Na Velkou Moravu přišli ve 2. polovi-
ně 9. století na žádost knížete Rastislava, který 
chtěl šířit křesťanství srozumitelným jazykem, 
kterým se na Moravě mluvilo. Dosud bohosluž-
by vykonávali pouze latinští kněží v latině nebo 

řečtině. Rastislav si byl vědom, že pokud má 
být křesťanství lidmi přijato, musí mu porozu-
mět. Cyril a Metoděj si uvědomovali, jak vel-
kou úlohu mají sehrát. Vykonali tak důležitou 
misi, která měla veliký křesťanský, kulturní 
i politický význam.

Od čtvrtku 27. července do neděle 
30. července se uskuteční farní tábor pro 
děti od 3. do 7. třídy. Letos se děti vydají 
po stopách novodobých světců, zažijí opět 
spoustu zábavy, her a připraveno je i nejed-
no překvapení. Tábor se uskuteční na zdejší 
faře a přilehlých prostorách. Bližší informace 
jsou na plakátcích a přihlášky k vyzvednutí 
v sakristii. Přihlásit se je možné do neděle 9. 
července.

V úterý 15. srpna oslavíme svátek Nane-
bevzetí Panny Marie. Tímto mariánským svát-
kem si připomeneme, že Panna Marie byla 

do nebe vzata s tělem i duší. Slavná mše svatá 
bude sloužena v 18:00 hodin.

V sobotu 19. srpna budou bolatické Do-
žínky. Mše svatá s poděkováním za úrodu bude 
sloužena ve 14 hodin. Večerní bohoslužba toho 
dne nebude.

V neděli 3. září bude odpolední mše sva-
tá v 14:30 hodin obětována za žáky, studenty 
a pracovníky školství s prosbou o Boží požeh-
nání na nový školní rok. Během této bohoslužby 
budou požehnány aktovky a školní pomůcky. 

Veškeré změny času bohoslužeb budou 
uvedeny v ohláškách a oznámeny na webových 
stránkách farnosti. 

Přeji každému z nás dobrý a požehnaný 
odpočinkový čas prázdnin a dovolených! 

         
          Za Římskokatolickou farnost Bolatice,
         Pavlína Řehánková

Spolky/Organizace

Ohlédnutí za Farním dnem 

V neděli 4. června 2017 po odpolední mši svaté se ve skanzenu uskutečnil již tradiční Farní 
den. Ten se koná již řadu let na slavnost seslání Ducha svatého, tzv. Letnice, kdy si připomí-

náme vznik Církve jako společenství lidí, kteří mají hlásat radostnou zvěst o Boží přítomnosti.
Přestože začátek akce provázel krátký silný déšť, sešlo se ve skanzenu poměrně velké množství 
lidí. Mohli jsme tak spolu prožít příjemné odpoledne plné dobrého jídla, pití, programu pro 
děti, ale především se vytvořilo společenství lidí, které jednoduše chtělo být spolu a třeba si jen 
tak popovídat. V podvečer vystoupila naše bolatická schola a postarala se o krásné dovršení 
sváteční atmosféry.
Nezbytnou součástí Farního dne je již řadu let misijní obchůdek. Také tentokrát se nabízely 
výrobky, které zhotovily děti ve školní družině, dospělí v keramickém kroužku a někteří další 
dobrodinci. S tím rozdílem, že výtěžek 6.700 Kč letos neputoval na podporu misií, ale byl pře-
dán otci Lesławovi za účelem finanční podpory při opravě fresek v našem kostele sv. Stanislava. 
Na přípravě a průběhu Farního dne se podílela celá řada lidí, kterým patří upřímná slova díků. 
Děkujeme rovněž všem, kteří se i přes nevlídné počasí akce zúčastnili.           Pavlína Řehánková
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Zahrádkáři informují
Je čas dovolených a prázdnin, léto vrcholí a počasí nás svádí nejen k lelkování, ale i k aktivní-

mu odpočinku na naší zahradě. Naštěstí práce již není tolik jako na jaře, a tak máme i dost 
času, abychom si zahradu užili. Nejenom sami, samozřejmě pozveme přátele, pochlubíme se 
svými výpěstky a večer můžeme zakončit u zahradního grilu.

V tomto měsíci již začínáme hojněji užívat plodů naší práce, ať již je to požitek z krásy 
květů, křehká zelenina nebo sladké ovoce. Kvete naplno většina letniček. V oknech jsou to pře-
devším nejrůznější druhy a kultivary pelargonií, petúnií, begónií, verben, bakop, fascií a dalších 
zpravidla převislých rostlin. Na záhonech kvete také mnoho trvalek. A co je pro pěstitele vůbec 
nejdůležitější? 
Aby bylo dost vlhko, ale ne příliš, zároveň i dost sluníčka, ale ne velký žár. Zkrátka nikdy není 
spokojený. A co k počasí říkají pranostiky?
• Okolo svaté Markéty (13. 7.) jsou bouřky nasety.
• V červenci déšť a slunečná pohoda, hojná bude v příštím roce úroda.
• Déšť na Prokopa (4. 7.), zmokne každá kopa.
• Co červenec neuvaří, srpen nedopeče.
• Pakli na Jakuba slunce svítí, má pak krutá zima býti.

V tomto měsíci bývá zpravidla největší starost o zálivku. Pokud se červenec vydaří a je 
teplo, musíme zalévat každý den, nejlépe brzy ráno nebo večer. Kdo má zásobu dešťové vody, je 
ve výhodě. Každý okap může být jejím zdrojem a věčná škoda nechat dešťovku jen tak odtékat. 
Další nutností je pravidelné kypření záhonů a nikdy nekončící boj s plevelem. Většinu květin 
a zeleniny je třeba přihnojovat. Zvláště to ocení letničky v truhlících a závěsných nádobách. 
Omezené množství živin se rychlým růstem a bohatým kvetením snadno vyčerpá a je třeba je 
doplňovat. Další zahrádkářskou nezbytností je péče o kompost. Do něho ukládáme po malých 
vrstvách posečenou a aspoň mírně zaschlou trávu, kuchyňské zbytky, plevele a další zahradní 
odpad. Kompost aspoň jednou za léto přehodíme. Vnitřek hromady se musí dostat na povrch 
a naopak. Ze zelenin průběžně sklízíme brokolici, fazolové lusky, hrášek, okurky (čím častěji je 
sklízíme, tím více se tvoří). Protrháváme mrkev, petržel, průběžně rajčata a papriky. Všechna 
plodová zelenina potřebuje dostatek vody a živin. Také košťáloviny a celer nyní nejvíc přirůstají 
a voda a živiny jsou nezbytností. U rajčat kromě zálivky a přihnojování nezapomínáme na vyla-
mování postranních výhonů. Brambory začneme sklízet, jakmile jim začne žloutnout nať. Ještě 
v této době vyséváme pekingské a čínské zelí. Do poloviny července ještě lze vyset keříčkové 
fazole. Vyséváme také rané odrůdy salátu, které vysadíme v srpnu. 

Vyséváme i ranou mrkev. Můžeme vysazovat pór a vysévat ředkev. Začátek července je 
obdobím jahod. Již od konce června sklízíme tyto chutné a sladké plody. Na záhonech ne-
necháváme ani plody napadené plísní, která by se tak šířila dál. Po sklizni ihned odstraníme 
šlahouny. Tento úkon budeme muset ještě několikrát opakovat. Záhony s jahodníky je vhodné 
každé tři roky obnovit. Stromy a keře potřebují přihnojit, u jádrovin a peckovin se to projeví 

v příštím roce. Také květní pupeny jahodníků se zakládají již v tomto roce. Některé peckoviny vy-
žadují letní řez. Jsou to především třešně a některé odrůdy višní. Sklízíme třešně, rybíz, angrešt, 
maliny, letní odrůdy jabloní, hrušní, meruňky, plody letních slivoní. V červenci ještě naposledy 
v tomto roce přihnojíme růže. Pozdější přihnojení by již mohlo ovlivnit správné vyzrávání výhonů. 
Dělíme a přesazujeme kosatce. Ponecháme jen zdravé části oddenků, které rozdělíme na jed-
notlivé segmenty. 

Zakrátíme kořeny i listy. Při výsadbě musí být horní polovina oddenku nad úrovní půdy. 
V tomto období letníme v polostínu zahrady některé pokojové rostliny. Pravidelně odstraňujeme 
odkvetlé květy u letniček v truhlících, prodloužíme jim tím kvetení.

Ačkoliv je srpen nefalšovaný letní měsíc a přes den sluníčko pěkně připaluje, ráno a večer 
již bývá chladněji a den se výrazně zkrátil. Střídání teplot pomáhá vybarvovat dozrávající ovoce, 
především jablka. Srpen je měsícem sklizní, ale ještě můžeme ledacos vyset nebo vysadit. Je-li 
počasí skoupé na vláhu, musíme důkladně zalévat. Květinové záhony jsou plné kvetoucích trva-
lek i letniček. O slovo se hlásí květy vřesů. Za okny by v této době mělo být květů nejvíce. Je ale 
také čas prázdnin a dovolených. Proto nesmíme zapomínat ani na odpočinek a užívání si všeho, 
co zahrádka poskytuje. Co na srpen říkají lidové pranostiky?
• Fouká-li na Vavřince vítr od západu, bude brzy zima. Fouká-li od východu, bude dlouhý podzim.
• Když v srpnu hřímá, bude na sníh bohatá zima.
• Hrozen dozrál-li do Bartoloměje, dobrým vínem sudy naleje.
• Mnoho hřibů v srpnu, málo chleba v zimě.
• Jaký srpen, takový únor.

V sadu sklízíme letní peckoviny a jádroviny. Příliš obtěžkané větve je třeba podepřít, aby 
se pod tíhou ovoce nezlámaly. Průběžně sklízíme zahradní borůvky, jejichž plody dozrávají po-
stupně již od poloviny července. Keře rybízu a angreštu můžeme po sklizni prořezat. Zpravidla 
odstraníme čtyřleté a starší větve a všechny slabé a neduživé výhony. Je vhodná doba na výsadbu 
nových sazenic jahodníku, aby do zimy dobře zakořenily. Je-li sucho, musíme sazenice dobře 
zalévat. Jahodníky, které nebudeme vyměňovat, zbavíme poškozených a chorobami napadených 
listů a šlahounů. Rostliny přihnojíme. Odplozené výhony maliníku odstraníme spolu se slabými 
výhony. Odstřihneme je hned u země. Po sklizni posledních ostružin ostružiníky rovněž prořeže-
me. Broskvoně prosvětlíme hned po sklizni. Zeleninu vysazenou v červnu dobře zaléváme a udr-
žujeme bez plevele. Čínské a pekingské zelí vyseté v červenci je třeba nyní vyjednotit. Asi týden 
po jednocení rostliny přihnojíme. Tuto zeleninu můžeme do poloviny srpna také ještě vysévat 
nebo vysazovat. Průběžně sklízíme okurky, rajčata a papriky, cuket a patisonů narůstá více, 
jestliže je včas sklízíme. V první dekádě srpna odřízneme rostlinám rajčat vrcholky. Další plody 
by již nedozrály. Také hlídáme zdravotní stav rajčat, jakmile na listech objevíme známky napa-
dení chorobami, ihned je odstraníme. V této době je vhodné sestříhat živé ploty z jehličnanů. Je 
nejvhodnější doba k řízkování muškátů, i když rostliny ještě bohatě kvetou. Řízky ihned sázíme 
do květináčů nebo truhlíků. Substrát použijeme vylehčený aspoň čtvrtinou písku.

Užijte si prázdnin, dovolené a nenechte si zkazit náladu občasným špatným počasím.
                         Za ČZS Matelský Karel   

FK Bolatice – sezóna končí 

Jak se kvapem blíží letní prázdniny, tak finišují soutěže ročníku 
2016/2017. 

Oproti podzimní části soutěžního ročníku, jsme druhou polovinu 
soutěže absolvovali v téměř kompletním složení, kdy pouze Tomáš 
Balarin byl mimo hru celé jaro. Pod vedením trenérského triumvi-
rátu, Víťa Baránek, Petr Boček st. a Jirka Šula, jsme doma vyhráli 
všechna utkání a body jsme dovezli i z některých venkovních utkání. 

Osu mužstva tvoří především hráči starší a střední generace, ale tyto postupně doplňujeme 
našimi nadějnými odchovanci. Celý soutěžní ročník u nás odehrál náš odchovanec Jirka Šefčík, 
který je kmenovým hráčem SFC Opava. Doma jsme předváděli pohledný kombinační fotbal, když 
jsme vycházeli z pevné obrany, nejlepší v celé soutěži podle obdržených branek, a oproti podzi-
mu jsme se zlepšili v zakončení a začali střílet více gólů. Jedním z nejlepších zápasů bylo derby 
s Kravařemi, ve kterém jsme zvítězili 4:1, ale těšila nás i rekordní návštěva celého ročníku v I.A 
třídě, kdy přes pokladny prošlo přes 600 platících diváků, a tím se opět potvrdilo, že pro hráče 
i fanoušky Bolatic je I.A třída ideální soutěž. Celkově tedy můžeme jaro i celý ročník hodnotit 
pozitivně, umístění do pátého místa, pohledná hra s vlastními odchovanci, postupné zapraco-
vání dalších našich mladých hráčů do mužstev mužů, a to jak v áčku, tak i v béčku a nejvyšší 
průměrná divácká návštěva na domácím utkání v celé soutěži.
Béčko mužů se ve III. třídě okresu Opava pohybuje na předních místech, kdy nastupují přede-
vším mladí nadějní odchovanci doplnění staršími hráči.
Dorost je v okresním přeboru na druhém místě a čeká na poslední dohrávané utkání celé soutě-
že. V případě, že doposud vedoucí Zlatníky prohrají s Hájem, poskočí na první místo. Starší žáci 
jsou uprostřed tabulky okresního přeboru, taktéž starší a mladší přípravka. Chtěl bych i touto 
cestou poděkovat všem trenérům a vedoucím mládeže, jmenovitě Ruda Rataj, Mirek Kretek, 
Jarda Jarzab, Venca Hrubý, Filip Kocián, David Steffek a Roman Kramář, a to především za jejich 
volný čas, který věnovali přípravě a vedení našich mládežnických mužstev a rovněž výchově 
dalších generací fotbalistů Bolatic.
V průběhu letních prázdnin budeme opět v našem areálu pořádat pod vedením Davida Steffka 
letní fotbalový tábor, a to nejenom pro naše nejmladší, ale i pro přespolní. I touto cestou 
bychom rádi přivedli k fotbalu co nejvíce dětí, tak abychom i v budoucnu byli schopni jít námi 
zvolenou cestou, hrát fotbal v Bolaticích především s bolatickými hráči a samozřejmě přivést co 
nejvíc našich dětí ke sportu jako takovému.  

Za FK Bolatice Josef Boček, předseda klubu        

Spolky/Organizace
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Taneční klub Jarky Calábkové Ostrava – pobočka Bolatice

Taneční sezona končí. Celý rok jsme pilně trénovali a zde jsou naše výsledky.
Taneční školu v Bolaticích navštěvují dvě skupinky dětí. Sluníčka 6 - 9let a Kočky 10 - 14 let.

Scházíme se 1x týdně a někdy taky o víkendech. Některé starší děti jezdí i do Ostravy.
Taneční klub zahájil výuku v Bolaticích ve školním roce 2015/2016. Je krásné ohlédnout se 
na začátek, kdy všichni s tancem teprve začínali, a zhodnotit, co umí dnes.
Dva roky. Na první pohled to vypadá, že je to hodně, ale když převedeme tyto dva roky na ta-
neční lekce, dostaneme pouhých 80 hodin.
Děti se naučily tyto formace - Malé kotě, Hlupáku najdu tě, Zima, Včelka Mája, sestavy tanců 
jive a cha – cha, Rokec show, rokenrolový sen, Story, Freestyle, Kočky, Pomáda.

Soutěžili jsme a zde jsou naše výsledky:
Malé kotě 2. místo Dance Star a Talent Star 2016
Zima  3. místo Dance Star a Talent Star 2016
Včelka Mája 1. místo Dance Star a Talent Star 2017
Včelka Mája 4. místo Mia Festival 2017
Rokec show 1. místo Dance Star a Talent Star 2016
Story  3. místo Dance Star a Talent Star 2017
Pomáda 1. místo Dance Star a Talent Star 2017
Pomáda – absolutní vítěz Talentové soutěže v kategorii TANEC 2017
Kočky  2. místo Mia festival Ostrava 2017
Kočky  finalisté  Mia festival Lucerna Praha 2017
Pomáda 1. místo  Mia festival Lucerna Praha 2017

Dne 10. 6. 2017 jsme uspořádali první taneční workshop pod názvem Tancuj srdcem. 
Děti i rodiče si mohli na vlastní kůži vyzkoušet, co obnáší taneční lekce a v jakých dovednos-
tech se tanečníci zdokonalují. Po úspěšném absolvování pěti disciplín si odnesli certifikát. 
Děkujeme všem, kteří jste přišli. Byli jste báječní.
Druhý taneční workshop uspořádáme v září 2017.
Již nyní jsou brány našeho tanečního klubu otevřeny všem. Lekce na školní rok 2017/2018 se 
postupně plní, tak neváhejte a přihlaste se včas: Světlušky 3 - 6 let, Sluníčka 7 - 9 let, Kočky 
10 - 14 let.
Myslím, že taneční sezona byla velmi úspěšná a než se začneme připravovat na tu další, s ve-
likým vděkem a úctou bych ráda touto cestou poděkovala za podporu nejenom našim fanouš-
kům, rodičům a dětem, ale i vedení ZŠ Bolatice a za finanční podporu obci Bolatice.
Všem přejeme krásné letní a prázdninové dny. Odpočívejte, užívejte si dovolenou a v září 
na shledanou.
             Za taneční klub trenérka Jana Kuchařová 
     www.tkjco.cz

Turistický zájezd do Krkonoš - výstup na Sněžku 
V letošním roce vyšlo sváteční volno 8. května na pondělí, a proto jsme se rozhodli, že letos usku-

tečníme náš tradiční zájezd jako dvoudenní. Kde však, to nebylo ještě začátkem března rozhod-
nuto. Nakonec vyhrál návrh jedné členky našeho klubu, a to přechod Krkonoš s výstupem na Sněžku. 
Z Autobusového nádraží v Bolaticích jsme tedy vyrazili 6. 5. v 5:30 hod. a autobusem jsme se 
vydali na hraniční přechod Bartultovice, přes Polské Slezsko, nejkratší cestou na severní Čechy.
První zastávka byla u města Nysa, kde jsme se u benzínky krátce, ale dobře občerstvili „tradič-
ním bolatickým koláčem“, po cca půl hodině jsme se zastavili na vyhlídce u Otmuchovských 
jezer a pak jsme pokračovali přes krásné slezské město Klodsko.
Po překročení hranice u Náchoda jsme odbočili doprava do rodného kraje spisovatele Aloise 
Jiráska a přes Hronov a Polici nad Metují u osady Pěčov jsme dojeli ke skalnímu městu Ostaš. 
Jde o klasickou stolovou horu s vrcholovou plošinou 550 m dlouhou a 400 m širokou. Samotný 
vrchol se nachází v severní části plošiny, východní část vrcholové plošiny je skalní město zvané 
Horní bludiště s pseudokrasovými jeskyněmi. Severovýchodní část je tvořena kvádrovými pís-
kovci a Dolním bludištěm navazujícím na Kočičí skály. Po zdolání okruhu přes bludiště a Kočičí 
hrad a po dobrém obědě v restauraci u osady Ostaš jsme pokračovali do Špindlerova Mlýna.
Po nezbytném ubytování v autokempinku následovala volná prohlídka Špindlu se zastávkou 
v krčmě Sport, kde jsme se neplánovaně téměř všichni opět sešli. Večer jsme pak ještě poseděli 
u kytary v kulturní místnosti kempu. 
Ráno jsme vyjeli v 8:30 hod. místní kyvadlovou dopravou na Špindlerovy boudy a odtud jsme 
nastoupili na červeně značenou turistickou trasu „Česko - Polského přátelství“, po které jsme 
došli na místo zvané Slonecznik (1 423 m n.m.). Počasí nám nepřálo, takže jsme bohužel 
neviděli příkré stráně a jezera na polské straně. Dále jsme pokračovali po zasněžené pěšině 
přes hřeben až na chatu Schronisko, která je ještě polská. Tady se nám na chvíli naskytl pohled 
na vrchol Sněžky a do údolí na polské i české straně, na Obří důl. Odtud jsme pak pokračovali 
místy po rozbředlém a kluzkém sněhu až na vrchol Sněžky. Tam se však opět zatáhlo a bylo 
vidět jen na cca 30 metrů.
Sněžka je nejvyšší horou České republiky (1 602 m n. m). Na jejím vrcholu je moderní polská 
chata postavená na původním místě Slezské boudy, kaple sv. Vavřince postavená v letech 
1655 - 1681 a nově vybudovaná česká chata Poštovna.
Po krátkém odpočinku a posílení jsme sestupovali po žlutě značené cestě okolo lanové stanice 
Růžová Hora k Děčínské boudě a potom po zelené až do Pece.  Část výpravy se vracela k Schro-
nisku a pak dále pokračovala po modré značce příkrým svahem okolo Obřího dolu, na který 
bylo možno se podívat z vyhlídky u bývalého rudného dolu Kovárna. Dále pak se zastávkou 

v Boudě pod Sněžkou pokračovali také do Pece.
Odjezd domů byl sice plánován na 18. hodinu, ale protože jsme se u autobusu všichni sešli už 
v 17:00 hod., tak jsme vyrazili dříve.
Cestou jsme se ještě zastavili v motorestu u České Skalice, kde jsme povečeřeli a pokochali se 
pohledem na jezero Rozkoš.
Domů jsme pak šťastně dorazili před půlnocí.                          Josef Blokeš
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Narození
- Počet od minulého vydání       7    
- Počet od začátku roku         18 

Úmrtí
- Počet od minulého vydání      1   
- Počet od začátku roku         12

Jubilanti
91 let - 1, 85 let - 7, 80 let - 1, 75 let - 1,
70 let - 14,

Diamantová svatba   1
Zlatá svatba    1

   Marcela Bochňáková
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OBEC BOLATICE SE SVÝMI PARTNERY  
SRDEČNĚ ZVE NA PŘEDNÁŠKU                  

  Na této besedě se dozvíte:  
• kdy je potřeba dotaci vyřídit, aby na Vás zbyly peníze  
• jaké jsou podmínky pro získání dotace 
• jaký je postup pro úspěšné vyřízení dotace a kdo Vám s tím může pomoci 
• jakým způsobem lze rekonstrukci profinancovat, než přijde dotace na Váš účet 
• v případě zájmu je připravena pomoc zprostředkovat podání žádosti o Vaší dotaci 

  

Kácení máje v Bolaticích 

Kapela Jiřího Langra zahájila letošní program Kácení máje známými písničkami s hudebním 
doprovodem. Hned v úvodu se malí i velcí návštěvníci kulturní akce shromažďovali v hojném 

počtu na autobusové točně v Bolaticích. Jistě k tomu přispělo sluníčko a azurové nebe bez mráčků. 
Na hudebníky plynule navázal taneční kroužek šikovných a nebojácných dětiček z 1. - 3. třídy 
základní školy. 
Následovalo kácení májky - rarita, kterou s napětím očekávají všechny přítomné děti, aby mohly 
ukořistit nějakou tu stuhu či pentli z nazdobeného pokáceného stromu.
Dalším bodem programu byla zpěvačka Heidi. Ta si získala nejen dospělé publikum, ale do-
kázala přitáhnout i dětské posluchače. Holky a kluci s Heidi na pódiu zpívali, tančili, skotačili 
a soutěžili o drobné ceny, které zpěvačka dětem přivezla. Po představení Heidi ještě s úsměvem 
rozdávala fotky s podpisy a ochotně se se zájemci fotografovala.
V krátké pauze se s kytarou na pódium neplánovaně vnořil bolatický muzikant „KOLA“. Očividně 
měl touhu zahrát a zazpívat pár písniček z dob slávy kapely D´ROCK.
Dalším a zároveň posledním bodem programu byla diskotéka, která řinčela přes celou obec 
do brzkých ranních hodin, za což se velmi omlouváme všem těm, kteří se akce Kácení máje 
neúčastnili a chtěli si v nočních hodinách odpočinout a spát. 
Ještě mi dovolte, abych poděkovala všem dobrovolníkům, kteří přispěli finanční částkou 
na handicapované občany Bolatic a Borové. Finanční částka, která se  během večera vybrala, 
bude předána ke konci roku potřebným občanům. Velké díky za to a za celou vydařenou, hojně 
navštívenou akci!                   Gabriela Bočková
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Kácení máje na Borové 

V sobotu 27. května se na Borové konala již tradiční akce Kácení máje. Počasí tento den 
přálo, takže návštěvníků na borovské náměstíčko dorazilo opravdu hodně. A program byl 

opět nabitý. Akci odstartovalo vystoupení dechové kapely Kobeřanka, úsměvy na tváři vykouzlily 
svým milým vystoupením děti z MŠ Borová a nechybělo ani pásmo písní a her folklorního sou-
boru Burianky. Obdiv sklidili kluci a děvčata z Parkour Bolatice, kteří si po svém akrobatickém 
vystoupení připravili také work shop. Děti si mohly zařádit ve skákacím hradu, nechat si poma-
lovat obličej či udělat tetování. Před 19.00 hod. se pokácel máj a posléze přiletěla zatoulaná 

čarodějnice, která přítomným dětem rozdala sladkosti. Ve večerních hodinách se pak o zábavu 
postarala kapela Cover band. 
Závěrem bych chtěla poděkovat všem, kteří pomáhali s organizací a přípravou akce, pomocní-
kům při samotném aktu kácení májky, všem prodejcům, vystupujícím a jejich vedoucím a také 
obci Bolatice za finanční podporu akce. 
             Silvie Hříbková, předsedkyně Osadního výboru Borová

Darovaná kola udělala radost nejen v Africe, putují i k českým dětem 
(tisková zpráva) 

(Ostrava, 7. června 2017) 

Společnost Kola pro Afriku, o.p.s. dokončila svou jarní misi v Africe. V květnu bylo v Gam-
bii předáno do škol 800 darovaných kol z ČR. V následujících dnech se budou kola 

rozdávat i českým dětem z SOS dětských vesniček.
Od dubna do současných dní trvala jarní, v pořadí již devátá mise Kola pro Afriku v Gambii. 
V dubnu bylo v Ostravě naloženo 600 darovaných a opravených kol a 100 banánových krabic 
s náhradními díly. Ty se mohly vydat na téměř měsíc dlouhou cestu díky podpoře z výtěžku 
benefiční akce v českých školách „Sněhuláci pro Afriku“ a díky Zahraniční rozvojové spolupráci 
České republiky skrze Velvyslanectví ČR v Akkře (Ghana). 
Před příjezdem kol do Gambie bylo vybráno dalších 6 škol, které se do projektu nově zapojily. 
V malé západoafrické zemi tak na českých kolech děti jezdí již do 64 škol zapojených do pro-
jektu. S vyložením kol do skladu společnosti v Gunjuru a s přípravou předání kol školám pomá-
hali místní starší žáci ze školy Bun Jeng.  Kola se následně rozjela do uvedených 6 nových a 6 
původních škol. Nově bylo do vybraných škol rozděleno i 200 reflexních vest od firmy Altima pro 
zvýšení bezpečnosti dětí, které dojíždí do školy na silnicích s větším automobilovým provozem 
a večer. Vrací se totiž z druhé – odpolední vyučovací směny. Před příjezdem kol byl proškolen 
management škol a noví školní mechanici. To aby kola v Africe dlouho jezdila.  Školním me-
chanikům byly předány kufry s cyklonářadím, jejichž nákup byl podpořen mimo výše uvedené 
i Nadací ČEZ. Proškolení zajistil nově sám gambijský koordinátor společnosti Yunus S. Komma. 
Ten se nyní vydá na svou návštěvu k nám do ČR, aby poznal i českou část projektu a navštívil 
české děti ve školách kde stavěly Sněhuláky pro Afriku.
Kromě 600 v dubnu naložených kol bylo rozděleno ještě dalších 200 kol, které společnost 
nestihla rozdat na podzim 2016. Tato mise byla podpořena zejména výtěžkem z Benefiční půj-
čovny kol na Colours of Ostrava 2016 a Nadací ČEZ v rámci programu Pomáhej pohybem. 
Kola byla předána 4 školám zapojeným do projektu již dříve, které potřebovaly obnovit „vozový 
park“ (50 kol do každé + 1 pro školního mechanika na dojíždění do práce). Celkem tedy bylo 
rozdáno 800 kol do 10 škol.
Společnost Kola pro Afriku letos slaví své páté výročí. Za dobu svého působení již zprostředko-
vala darování více jak 6000 kol od českých dárců dětem v Gambii. Ke svému výročí se rozhodla 
darovat kola i potřebným dětem v ČR. Prvním obdarovaným byl na jaře týraný chlapec z Frýdku-
-Místku. V té době se již klubala větší spolupráce s SOS dětskými vesničkami a Dobrovolnickým 
centrem ADRA Frýdek-Místek. „Dohromady jsme připravili „balíčky radosti“ pro české děti z 11 
projektů SOS dětských vesniček. Dnes se vydaly na cestu první z nich do Brna, Chvalčova, Pro-
stějova, Přerova a Zábřehu. Do konce června pak ještě vypravíme na cestu dárky do Karlových 
Varů a do Prahy,“ uvedla koordinátorka Kol pro Afriku Radka Filipíková. Rozdáno bude 50 kol. 
ADRA pak k balíčku přidává aktovky, bloky a na léto také repelenty. Vše bude zdarma rozvážet 
partner Kol pro Afriku TOPTRANS EU, a.s.
„Pomáhat lidem v nouzi není povinnost, ale je volbou člověka. Věříme, že je zároveň přirozenos-
tí, je součástí jeho dobrého já. S tímto se v projektu Kola pro Afriku setkáváme od prvních kroků. 
Díky otevřeným srdcím vnímavých lidí má nyní mnoho dětí afrických zemí možnost dostávat se 
snáze ke vzdělání,“ řekl ředitel společnosti Roman Posolda.
Darovaná kola se průběžně opravují a chystají na cestu do Gambie ve Věznici Heřmanice 
a v centrálním skladu společnosti KPA v Ostravě - Koblově, kde společnost nabízí pracovní 

příležitost lidem těžce uplatnitelným na trhu práce.  Ve věznici opravují kola vězni dobrovolně, 
i když by si mohli vybrat práci v tamních dílnách za odměnu. Společnost Kola pro Afriku funguje 
díky velkému zájmu a podpoře českých dárců a dobrovolníků, kteří obsluhují sběrná místa 
po celé ČR a pořádají benefiční akce. Sběrných míst je v současnosti cca 50. Počet se mění 
v závislosti na jednorázových sbírkových akcích. 
Velký podíl mají také partneři společnosti, kteří cestu darovaných kol gambijským školákům 
usnadňují díky svým darům a poskytnutým službám. Za zmínku stojí zejména partnerské chari-
tativní obchody Moment, o.p.s.
Podobných společností, které posílají kola do afrických zemí, je ve světě několik. Česká spo-
lečnost Kola pro Afriku našla prvotní impuls v Anglii – Jolly Riders, následná inspirace přišla 
z Kanady – Bicycles for Humanity. 
Více o projektu najdete na www.kolaproafriku.cz.

Kontaktní údaje pro více informací médiím: 
• Radka Filipíková, koordinátorka, tel. 603 883 509, radka.filipikova@kolaproafriku.cz
• Jana Pěchová, specialistka externí komunikace, tel. 775 720 253, 
    jana.pechova@sos-vesnicky.cz
• Gabriela Slívová, projektový, PR pracovník a koordinátor, DC ADRA, tel. 731 623 754, 
    dobrovolnik@adra.cz
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Kulturní kalendář 
nejbližších akcí

  1. 7. Den otevřených dveří na hasičárně + 20. výročí vzniku Malé dechové hudby

  4. 7. Večer deskových her v knihovně, otevřeno do 20.00 hod.

15. 7. Oslavy 90 let od založení SDH Borová na Borové 

 
(slavnostní valná hromada pro zvané hosty)

  1. 8. Večer deskových her v knihovně, otevřeno do 20.00 hod.

  5. 8. Myslivecké hody s Country karnevalem 

  6. 8. Hasičská slavnost, soutěž sportovních družstev v PÚ

19. 8. Dožínky (v doprovodném programu vystoupí slovácká dechová hudba 

 
ŽADOVJÁCI s Olinkou Baričičovou)

22. 8.    Beseda v knihovně s Alenou Mornštajnovou

25. - 27. 8. RETROKLÁNÍ 2017 (6. ročník, letiště Dolní Benešov, Zábřeh)

  3. 9. Borovská šedesátka – závod žáků v běhu na 60 m s překážkami

16. 9. KOBZOLFEST na skanzenu

24. 9. Ukončení cyklistické sezony, vyjížďka na kolech

Gabriela Bočková

Kultura/Cestování

RC Ježeček 
ukončuje svou činnost 

ke dni 30.6.2017

Nabízíme k pronajmutí 
prostory RC Ježeček

Polní 6/4, Bolatice

Možnost od 1. 7. 2017

Informace na tel. č. 728 226 404

Děkujeme všem dětem a maminkám, že nás navštěvovaly, zú-
častnily se kroužků, táborů a dalších programů.

Poděkování patří i těm, kteří s námi spolupracovali - za RC Myška 
paní Jiřině Kurkové a Janě Vybíralové, za Helen Doron Lucii Vitás-
kové a Veronice Londákové, za ostatní aktivity PaedDr. Ludmile 
Bočkové, Mgr. Alexandře Krečmerové a Mgr. Hance Nawrathové 
a za celou dobu spolupráce  Marušce Lokajové a Petře Ballarinové.
Současně děkujeme obci Bolatice, především Mgr. Herbertu Pa-
verovi, za podporu činnosti RC Ježeček.
Přejeme Vám všem krásné léto.

Marie a Petr Kramářovi

Myslivecká společnost Křeménky
vás srdečně zve na následující letní akce

29. A 30. ČERVENCE – MEMORIÁL JITKY HROMADOVÉ
5. SRPNA – COUNTRY FESTIVAL BOLATICKÉ KŘEMÉNKY
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Jak jsme vlastně začínali  
aneb „Pohled do 25. leté historie firmy ISOTRA a. s.“

Po sametové revoluci dostali všichni občané ČR mož-
nost soukromě podnikat. V tu dobu jsem náhodou 

narazil v tisku na inzerát, kde již soukromá firma shá-
něla po celé ČR montéry pro montáž silikonového těs-
nění do oken a dveří (do té doby byl v ČR známý pouze 
Kovotěs). Neměl jsem žádné peníze (spíše dluhy za novostavbu rodinného domu) ani prostory, 
ale měl jsem obrovskou chuť něco dělat a něco vytvořit. A tak jsme s Erichem prodali knížky 
ČS z kupónové privatizace za 12.000,- Kč a takto  vyzbrojeni jsme se pustili do podnikání. 
Nějakou dobu jsme jezdili po rodinných domech a bytech a montovali těsnění. Zakázek bylo 
hodně a pracovali jsme denně od rána až do večera, mnohdy i v sobotu. Pomáhali nám i naši 
kamarádi, protože takové množství práce jsme nedokázali sami zvládnout. Zákazníci se často 
ptali na žaluzie do oken, zda-li je také montujeme. Na žaluzie byl tenkrát pořadník s čekací 
dobou cca 2 roky. A už byla myšlenka na světě !  V roce 1992 jsme založili firmu ISOTRA s.r.o.  
podle  ISO (od slova isolation – izolace) a TRA (od slova trade – obchod)   se sídlem v Bolati-
cích – Borové. Vyklidil jsem garáž ve svém domě a koupil první komponenty na žaluzie i hotové 
žaluzie z Polska. Do pomoci se zapojila celá naše rodina, dokonce i naši otcové a to bez nároku 
na mzdu . V roce 1993 jsme přijali do pracovního poměru naše první zaměstnance, v garáži 
jsme začali vyrábět první žaluzie a spolu s těsněním je i montovali zákazníkům. Ještě v tomtéž 
roce jsme dosáhli obratu 5 mil. Kč a otevřeli podnikovou prodejnu v Ostravě. Výroba byla pře-
vedena z domácí garáže do prostor v nájmu v JZD Bolatice. Rok 1994 byl ve znamení dynamic-
kého růstu poptávky po našich interiérových žaluziích. Už jsme měli 45 zaměstnanců s ročním 
obratem 25 mil. Kč. Poprvé jsme se jako návštěvníci jeli podívat na mezinárodní  veletrh stínicí 
techniky  R+T ve Stuttgartu a zírali na vše jako „Alenka v říši divů“. V roce 1995 jsme se rozhodli 
vyrábět vlastní komponenty k žaluziím i k jiným výrobkům stínicí techniky. Zakoupili jsme svou 
první budovu v Rohově (bývalá Jednota), první 3 vstřikovací lisy a první stroje vlastní nástrojárny. 
To už jsme měli 76 zaměstnanců a náš roční obrat se vyhoupl na 49 mil. Kč. Stávající prostory 
už nám nemohly stačit, proto byla v roce 1996 výroba žaluzií přesunuta do prostor v nájmu 
v Chuchelné v budově vedle nádraží (bývalá Jednota) a do 1. patra současného Tempa. Staral 
jsem se o techniku, výrobu a vývoj, Erich se staral o obchod a ekonomiku.

Prvních několik  let podnikání jsme všechny vydělané finanční prostředky investovali zpět 
do firmy na nákup nových strojů, technologií, vybavení pracovišť pro zaměstnance apod. Měli 
jsme stará ojetá auta, děti měly kola po předcích, naše rodiny žily velice skromně, na dovolenou 
už nezbyly peníze …. Prioritou pro nás byl rozvoj a finanční zajištění firmy. Naše manželky to 
snášely těžce a se zjevnými protesty.

Ale naše snaha nesla ovoce. V roce 1998 jsme poprvé exportovali naše výrobky do zahra-
ničí. Finančně jsme si dovolili koupit během roku 1999 pronajatou budovu v Chuchelné, sídlo 
firmy jsme převedli do Chuchelné a stali jsme se vlastníky prvního užitného vzoru. Rok 2000 pro 
nás znamenal obrovský rozmach ve vývoji firmy. Se 120 zaměstnanci jsme vytvořili roční obrat 
69 mil. Kč. Vyvinuli jsme nový typ žaluzie s řetízkovým ovládáním „ISOTRA systém“ a poprvé jsme 
vystavovali na největším světovém veletrhu stínicí techniky R+T ve Stuttgartu jako jediná česká 
firma. Byli jsme patřičně hrdí na to, že česká vlajka na stožáru před výstavištěm vlaje proto, že 
vystavuje ISOTRA  s.r.o. Rokem 2001 jsme pokračovali v našem, troufám si říci - šíleném -  tem-
pu. To už jsme měli 146 zaměstnanců s ročním obratem 101 mil. Kč. Stávající prostory stále 
nestačily našemu rozmachu, a proto jsme zakoupili 2 výrobní haly v Rohově a zrekonstruovali 
je vlastními silami. V tomtéž roce jsme zahájili výrobu prvních venkovních žaluzií s produkcí 
20 ks žaluzií měsíčně.  Kulaté  10. výročí firmy jsme oslavili s již 186 zaměstnanci. Mezníkem 
v našem podnikání byl rok 2004  (307 zaměstnanců s ročním obratem 217 mil. Kč), kdy jsme 
zakoupili současný výrobní areál v Opavě ve snaze dostat po 12 letech podnikání celou firmu 
na jedno místo. Celý areál byl v zuboženém stavu  -  většina budov nebyla, vzhledem ke svému 

poškození, způsobilá provozu. Rekonstrukce budov 
byly realizovány postupně a svépomocí. Na kompletní 
zakázku pro stavební firmu jsme neměli dost peněz. 
V příštích letech naše snaha, úsilí a píle přinášely dal-
ší ovoce. Právní úpravu jsme změnili na ISOTRA a.s., 

exportovali do 46 zemí světa (kromě Evropy i do Japonska, Jižní Koreje, Austrálie, Izraele, Liba-
nonu), zavedli výrobu venkovních rolet, sítí proti hmyzu, garážových vrat a mříží, výrobu forem 
pro vstřikování termoplastů. Investovali jsme nemalé finanční prostředky do vybavení vlastní 
nástrojárny (obráběcí centra, CNC technologie pro řezání vodním paprskem atd.), vlastního 
vývojového pracoviště a konstrukce. Začali jsme používat nejnovější 3D technologie, aktivně 
jsme se účastnili mezinárodních veletrhů v Evropě i mimo Evropu. Vyvinuli jsme vlastní střihací 
stroje a plně automatizované válcovací tratě. Jsme majitely 16 užitných vzorů a 6 patento-
vých vynálezů. Spolupracovali jsme s VŠB – Technickou universitou Ostrava na vývoji pohonné 
jednotky elektromobilu KAIPAN. Uvedli jsme na trh širokou škálu látkových rolet, venkovních 
markýz, screenových rolet, systémů plisse včetně možnosti implementace do střešních systémů  
a naprosto unikátní řetězovou žaluzii TITAN. Zavedli jsme povrchovou technologii DECORAL pro 
dekorování hliníkových profilů. V loňském roce jsme dosáhli obratu 643 mil. Kč. Našim nyněj-
ším 470 zaměstnancům  jsme v roce 2015 a v roce 2016 vyplatili na benefitech a mimořádných 
odměnách částku ve výši  30,8 mil. Kč na důkaz toho, jak si jejich práce velice vážíme. Nelze 
nechat bez povšimnutí fakt, že z prvních 10 zaměstnanců naší firmy 4 zaměstnanci pracu-
jí dosud u nás. Již v roce 2013 jsme získali mezinárodně uznávané hodnocení „Top rating“ 
za stabilitu, solventnost a důvěryhodnost. Zařadili jsme se mezi přední české a světové výrobce 
stínicí techniky v ČR a stali jsme se technickým lídrem ve svém oboru. Troufám si říci, že 
jsme jediná firma na světě v oboru stínicí techniky, která umí vyvinout nový výrobek na zakázku 
(např. do Izraele), navrhnout design, vyrobit k němu jednotlivé komponenty, otestovat a zcer-
tifikovat nový produkt, nastavit technologické procesy, vyvinout nové strojní zařízení a dodat 
takto kompletní technologii. V současné době s naším vývojovým týmem pracujeme na nejlepší 
a nejproduktivnější výrobní lince v oboru stínicí techniky pro výrobu venkovních žaluzií různých 
typů se zavedením technologie průmyslové revoluce 4.0, což je označení pro trend digitalizace 
a s ní související automatizace umožňující značnou variabilnost výrobků a výroby. Na stavebním 
veletrhu FOR ARCH 2016 v Praze byl náš stánek oceněn jako nejlepší výstavní expozice nad 60 
m2. Na letošním mezinárodním veletrhu CONECO v Bratislavě získala naše řetězová žaluzie TI-
TAN 90 čestné uznání za inovativní výrobek. Zároveň naše společnost získala 3. místo v ocenění 
Českých lídrů v Moravskoslezském kraji. Velkým oceněním je pro nás hodnocení CZECH TOP 
100 – skóringové ocenění Czech Stability Adward  AAA, kterým jsme se zařadili mezi nejsta-
bilnější firmy v České republice.

O tom, jak se firma vyvine do stávajících rozměrů, se nám nikdy ani nezdálo. Náš růst byl 
často odrazem logické návaznosti a reakce na poptávku na českém i zahraničním trhu. Máme 
nápady, víme co, víme jak a máme početnou klientelu odběratelů. Myšlenky je třeba zrealizo-
vat, ale to už nejde tak rychle a už vůbec ne snadno. Tímto bych chtěl poděkovat všem našim 
zákazníkům, kteří to s námi  „táhnou“  již takovou řádku let a svými požadavky nás nenechávají 
usnout na vavřínech .  Rovněž a zejména bych chtěl poděkovat všem našim  zaměstnancům, 
kteří nám svou prací, svým elánem, snahou a nasazením pomáhají vytvářet hospodářský výsle-
dek firmy, kteří svou loajalitou a přesvědčením budují firemní kulturu a podílejí se na všech 
úspěších naší ryze české firmy, která vznikla z úplné nuly a v garáži v Bolaticích – Borové . 
Zároveň bych chtěl poděkovat starostovi panu Paverovi a všem občanům z Bolatic i z Borové 
za dlouholetou spolupráci a přízeň. 

S úctou a poděkováním 
Bohumír Blachut a Erich Stavař

Sídlo firmy ISOTRA a.s. v Opavě Plně automatická profilovací a střihací linka 
pro výrobu venkovních žaluzií
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DOČASNÁ ZMĚNA ORDINAČNÍ DOBY OD 1. 8. 2017
Po   Zavřeno   
Út   7.00  -  12.00  
St     12.30  -  18.00 (pouze zhotovení OPG) 
Čt  12.30  -  18.00   
 Pá  Zavřeno  

AKUTNÍ BOLESTI budou ošetřeny v ÚTERÝ a ve ČTVRTEK na 
začátku pracovní doby nebo po telefonické domluvě (553 654 571).

Pondělí, středa, pátek v NEZBYTNÝCH PŘÍPADECH (otoky, noční 
bolesti) ošetří MUDr. D. Onderka od 7:30 (1. máje 883/59, Bolatice, 
tel. 553 655 063).

Na vypadlé výplně, korunky apod. je nutno se telefonicky 
objednat.

ZUBNÍ POHOTOVOST OSTRAVA:
Areál Městské nemocnice Ostrava - Fifejdy, Varenská 5, Moravská Ostrava
tel. 596 193 473; 597 371 111; 732 141 111
pondělí - pátek: 18.00 - 6.00 sobota, neděle, svátek: nepřetržitě

ZUBNÍ POHOTOVOST OPAVA:
Slezská nemocnice, Olomoucká 86, Opava, tel. 553 766 384
sobota, neděle, svátek: 8.00 - 13.00

ZUBNÍ
ORDINACE
MDDr. Anna ENDEROVÁ


